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Vážení spoluobčané,
úvod svého tradičního příspěvku věnuji důležitému rozhodnutí, které 

přijalo zastupitelstvo na svém červnovém jednání.
O vzhledu budoucího Městského úřadu v Hronově je rozhod-

nuto
V uplynulých měsících jsem se na stránkách unásku několikrát zmiňo-

vala o tom, že plánujeme nedokončenou přístavbu Sálu Josefa Čapka do-
stavět a umístit do ní městský úřad. Vám i zastupitelům byly předloženy 
argumenty, proč by se tak mělo stát. Přesně před rokem zastupitelstvo 
rozhodlo, aby byly zahájeny práce na tomto záměru. Vypsali jsme tedy 
soutěž na Studii architektonického návrhu dostavby přístavby Sálu Jose-
fa Čapka na nový Městský úřad Hronov. Obdrželi jsme 4 studie od reno-
movaných ateliérů s vazbou na Hronov. 

Studie č. 1 – Atelier Tsunami s.r.o. – Ing. arch. Aleš Krtička
Studie č. 2 - Chmelař architekti - pan David Chmelař 
Studie č. 3 - Ateliér INS spol. s r.o. – Ing. Pavel Tůma
Studie č. 4 - Atelier EGO - Ing. Lukáš Polej
Všechny studie měla možnost posoudit široká hronovská veřejnost – 

byly vystaveny ve foyeru v Sále Josefa Čapka, stavební komise, zastupite-
lé i zaměstnanci úřadu. Je mi sympatické, že i v hronovské škole udělala 
paní učitelka Jana Píčová mezi dětmi anketu o tom, který návrh se jim líbí 
nejvíce. Na samotném jednání zastupitelstva byli přítomni zástupci všech 
zpracovatelů studií. Každý z nich dostal možnost zdůvodnit a obhájit ná-
vrh vnějšího řešení i vnitřního uspořádání budoucího úřadu. Soudím, 
že to pro všechny přítomné bylo velmi zajímavé a přidám postesknutí, 
že je velká škoda, že tam nebylo více Vás - občanů. Vždyť jsme rozhodo-
vali o tom, jakou tvář bude mít nejen nový městský úřad, ale i centrum 
Hronova, hlavně pak prostor vedle krásného Jiráskova divadla, v blízkos-
ti nově revitalizovaného náměstí. A bylo to rozhodnutí na několik desí-
tek příštích let, možná i víc.

Před samotným hlasováním jsme se jako zastupitelé museli shodnout 
na způsobu, kterým o vítězné studii rozhodneme. Jednomyslně bylo 
schváleno, že budeme studiím dávat známky jako ve škole. Zvítězí ta stu-
die, která získá nejnižší součet všech ohodnocení. Hlasování bylo tajné 
a velmi napínavé. Vítěznou studií se stala Studie č. 1 od Atelieru Tsuna-
mi s. r. o. Náchod, která získala nejnižší součet známek, a to 33. Dru-
hé místo obsadil Atelier EGO Ing. Lukáše Poleje se součtem 35, třetí se 
umístil Ateliér INS Ing. Pavla Tůmy se součtem 60 a jako čtvrtý pan Da-
vid Chmelař se součtem 62. Těší mě, že pořadí zrcadlí názory všech, kte-
ří se k jednotlivým studiím vyjádřili. Bylo to velmi těsné, to musím uznat. 

Určitě se ptáte, co bude dál. Čeká nás ještě hodně práce. Shodli jsme 
se, že nejprve musíme zjistit, v jakém stavu budova je, a to hlavně ze sta-
tického hlediska. Stojí už od roku 1998 a pro následující kroky je hod-
ně důležité vědět, zda je v pořádku. Následovat bude příprava a schvále-
ní zadání projektové dokumentace (PD). Na jejího zpracovatele bude vy-
psáno výběrové řízení. Vítězná studie je majetkem města, zpracovatelem 
PD může být tedy kdokoliv. Po získání příslušného povolení stavebního 
úřadu bude vyhlášeno výběrové řízení na dodavatele stavby, a to v sou-
ladu se zákonem o veřejných zakázkách. Pokud poběží vše bez většího 
prodlení, pak by mohla být stavba zahájena na jaře roku 2017. Zastupi-
telé byli seznámeni s návrhem, že náklady spojené s výstavbou nového 
úřadu by město hradilo z prodeje stávající radnice a sousedního domu, 
ve kterém sídlí společně s úřadem i KB. To by ale určitě nestačilo. V da-
ném roce by musely být vyčleněny finanční prostředky z rozpočtu měs-
ta, třeba jako vloni a letos na akci Zbečník, zřejmě by vyvstala i potřeba 
dofinancování z úvěru. O průběhu prací souvisejících s novým městským 
úřadem Vás budeme průběžně informovat.

Městský úřad Hronov bude mít od podzimu novou tajemnici
V květnovém unásku jsem veřejnost informovala o tom, že do vyhláše-

ného výběrového řízení na pozici tajemníka/tajemnice Městského úřadu 
v Hronově se přihlásilo celkem 9 uchazečů, z toho 5 žen a 4 muži. Všich-
ni splnili požadované předpoklady a byli pozváni k ústnímu pohovoru. Při 
něm měli členové komise možnost pokládat uchazečům otázky, zjišťovat 
jejich znalosti z oblasti veřejné správy, prověřit zájem o práci na úřadě 
a v neposlední řadě z osobního kontaktu odhadnout, který z uchaze-
čů by byl tím nejvhodnějším. Významnou pomocí nám byla přítomnost 

Mgr. Ireny Vašátkové, která se zabývá profesním a personálním poraden-
stvím. Pod jejím vedením plnili uchazeči speciální úkoly, které pak paní 
magistra vyhodnocovala. Komise se v této části výběrového řízení jedno-
myslně shodla na tom, že čtyři uchazeči postoupí do pomyslného druhé-
ho kola, tedy že na ně Mgr. Vašátková vypracuje podrobné profesní pro-
fily. Komisi zajímaly hlavně schopnosti a dovednosti uchazečů, jejich vzta-
hy k druhým lidem, pracovní návyky, ale i silné a slabé stránky pro výkon 
funkce, na kterou se hlásili. S obsahem profesních profilů se komise se-
známila na konci května. Všichni její členové se shodli na tom, že mi do-
poručí jmenovat novou tajemnicí Městského úřadu v Hronově Bc. Mar-
kétu Machovou z Velkého Poříčí. I pro mě byla paní Machová nejlepší 
uchazečkou, a proto jsem v souladu se zákonem požádala ředitelku Kraj-
ského úřadu Královéhradeckého kraje o souhlas s jejím jmenováním do 
funkce tajemnice. Paní ředitelka můj návrh akceptovala a dne 18. 6. vyda-
la Rozhodnutí o udělení souhlasu se jmenováním. Nyní mi již nic nebrání 
v tom předat budoucí tajemnici jmenovací dekret. V úřadě přivítáme Bc. 
Markétu Machovou 1. 10. 2015. Měsíc bude mít na to, aby si od stávají-
cího tajemníka převzala veškerou agendu, seznámila se s chodem úřadu 
a jeho zaměstnanci. Od 1. listopadu 2015 se pak oficiálně stane novou ta-
jemnicí úřadu. Dovoluji si jí touto cestou poblahopřát k vítězství ve vý-
běrovém řízení. Věřím, že se jí v nové náročné práci bude dařit. Sama mi 
sdělila, že se k nám do úřadu moc těší. 

Výstavba nové pošty na náměstí
Nekonečným příběhem by se určitě dala nazvat kauza výstavby nové 

pošty na náměstí. Již v roce 2007 město prodalo České poště s. p. po-
zemky na náměstí s tím, že na nich bude vybudována nová pošta. Došlo 
však pouze k vybudování základové desky a rekonstrukci všech přípojek. 
Od té doby město marně vyzývalo Českou poštu k tomu, aby slíbený zá-
měr zrealizovala. Pošta několikrát měnila své koncepce a s nimi i plány, 
jaká by vlastně nová hronovská pošta měla být. Měnili se ředitelé, názo-
ry …. Navíc do konce loňského roku byla pošta v procesu transformace 
na akciovou společnost, takže měla omezené možnosti nakládat se svým 
majetkem. V závěru loňského roku vláda proces transformace zrušila, 
a tak jsme se na jaře opět obrátili na zástupce České pošty s. p. s dota-
zem, co hodlají se svým pozemkem v centru Hronova dále dělat. Usku-
tečnilo se jednání, ze kterého vyplynulo, že Česká pošta si stále přeje mít 
svou novou provozovnu na tomto místě. Jako nejvýhodnější se jim jeví 
řešení, aby budovu postavil soukromý investor, který by část objektu 
pronajal na provozování poštovních služeb. To má ale jeden háček. Poš-
ta může prodávat svůj majetek, tedy i pozemky v Hronově, pouze for-
mou aukce. Při tomto druhu prodeje hrozí riziko, že by pozemek koupil 
např. spekulativní kupec. Na náměstí by tak i nadále byla další roky „ne-
vzhledná díra“ a Česká pošta s. p. v současných nevyhovujících prosto-
rách v ulici TGM. A to určitě nechce ani město, ani Česká pošta s. p. Pro-
to jsme se shodli, že bude vypracován znalecký posudek na pozemky ve 
vlastnictví pošty, a pokud jejich cena bude pro město přijatelná, pak po-
žádá o jejich odkoupení. Pouze město Hronov by totiž od vedení Čes-
ké pošty mohlo získat výjimku přímého prodeje za znalecký posudek, ni-
koliv formou aukce. Znalecký posudek byl vypracován, cena pozemků je 
pro město přijatelná, a proto byla odeslána žádost o jejich odkoupení. 
Nyní čekáme na vyjádření České pošty k naší žádosti. Čekáme na něj ne-
jen my, ale i soukromý investor, který by rád novou budovu na náměs-
tí postavil s tím, že by v ní měla své místo i Česká pošta. Uvedené infor-
mace vzali na červnovém jednání členové zastupitelstva na vědomí, a to 
bez jakýchkoliv výhrad k plánovanému postupu. Tak snad se někdy všich-
ni dočkáme konce našeho nekonečného poštovního příběhu. Snad. Po-
kud se nezmění koncepce, ředitelé, názory ……

V závěru svého příspěvku bych chtěla vyslovit velké poděkování pá-
nům Janu Jandáčkovi a Jaroslavu Vlachovi ze Zbečníka. Zcela dobrovol-
ně, nezištně a ve svém volném čase opravili společnými silami studánku 
v Maternici. Město poskytlo pouze materiál na potřebné opravy, ale ji-
nak si vše oba pánové zařídili a zajistili sami. Moc děkuji nejen za vedení 
města Hronova, ale i za všechny pocestné, kteří mají toto místo v oblibě.

Příjemné prožití letních prázdnin a dovolených přeje všem
Hana Nedvědová



Radost nebo staRost …

Měli jsme radost, že jsme se mohli zúčastnit Mezinárodní česko-polské konference ve Veli-
chovkách, konané 14. - 15. května 2015. V rámci prvního bloku přednášek s názvem Prezenta-
ce výsledků projektu „Místa plná rozhledů v Euroregionu Glacensis“ jsem mohl vystoupit s pre-
zentací rozhleden. Ty vybudovala naše destinační společnost Branka o.p.s v rámci výše jmeno-
vaného projektu v turisticky významném území Kladské pomezí, jehož součástí je i naše město. 
Měl jsem možnost přítomné nejen seznámit s historií projektu, jeho finanční náročností, ale také 
poděkovat všem, kteří se na úspěchu projektu podíleli. Jako jediní z přítomných partnerů jsme 
druhý den konference mohli naše rozhledny představit „naživo“. Účastníci konference v dopo-
ledních hodinách navštívili postupně rozhledny Čáp, Na Signálu a Žernov, počasí se neskutečně 
vydařilo. Výhled z Čápu byl vynikající, z ostatních rozhleden „prý“ také, ale to nemohu potvr-
dit, stále jsem je ještě nezdolal!

Kladské pomezí ve hře
Měli jsme radost 

z úspěšného taže-
ní týmů reprezentují-
cích Kladské pomezí v 
mistrovství ČR ve vo-
lejbale Masters. Po ví-
tězství mužů v oblast-
ním kole nakonec tým 
v konečném pořadí 
obsadil 6. místo v celé 
ČR. Tým žen na zá-
věrečném turnaji zís-
kal dokonce bronzo-
vou medaili (3. místo). 
Převážnou část hráčů 
a hráček obou týmů 
tvořili hronovští volej-
balisté. Všem děkuje-
me za propagaci naše-
ho turisticky význam-
ného území.

Radary
V minulém UNÁSku jsme nabízeli brigádu na zajištění bezpečnosti u přechodu u Základní školy 

ve Velkém Dřevíči a na náměstí v Hronově. Velmi mě mrzí, že se nám nikdo nepřihlásil na naši na-
bídku práce. Přesto doufám, že se někdo v Hronově nebo ve Dřevíči najde a od 1. září  2015 bude-
me moci zvýšit bezpečnost u těchto přechodů tak, jak se to daří ve Zbečníku nebo v jiných městech. 

V rámci bezpečnostní komise jsme iniciovali schůzku s por. Bc. Davidem Kultem z dopravní-
ho inspektorátu Policie ČR v Náchodě. Důvodem schůzky bylo vyřešení některých problematic-
kých úseků v rámci BESIP, případně navržení takových řešení, která by částečně zvýšila bezpečnost 
těchto míst. Řešili jsme rovinku u Základní školy ve Velkém Dřevíči, kde již v současné době pro-
běhly některé navržené změny v dopravním značení, dále pak křižovatku ve Velkém Dřevíči směr 
Stárkov a Rokytník (u restaurace Na Návsi), možnosti odbočení u železničního přejezdu v Žabo-
krkách. V Hronově parkování v Husově ulici s možností zřízení parkovacích míst na Freiwaldově 

náměstí ve spojení s jednosměrným provozem, 
spojku v ul. K Milířům do Knáhlovy ulice, ulici 
Regnerovu a parkování v ní (od č.p. 8 - budo-
va ZUŠ ke zvonici), kde by mohl být také jed-
nosměrný provoz. Dále byla řešena křižovatka 
v ulici Palackého (textil p. Koutská) a parkování 
na náměstí Čs. armády a v jeho okolí. 

Nejproblematičtější je silnice ve Zbečníku, 
kde jsme chtěli umístit úsekový radar a zpo-
malovací semafor sloučený s poptávkovým se-
maforem přechodu pro chodce. Řešení situa-
ce úsekovým radarem v současné době nelze 
provést z hlediska velkých finančních nákladů 
na pořízení nebo pronájem, protože se nám 
nepodařilo vyjednat spolupráci s nám nadřa-
zeným městem s rozšířenou působností, kte-
ré zajišťuje výběr pokut. Například v Mladých 
Bukách je úsekový radar města Trutnov, vý-
běr pokut také zajišťuje MěÚ v Trutnově, což 
mi potvrdila paní starostka z Mladých Buků. 
Stejné je to v Choustníkově Hradišti, Vlčkovi-
cích, kde to řeší město Dvůr Králové. Podaři-
lo se nám od dopravního inspektorátu získat 
doporučení k umístění výše zmíněného sema-
foru, z čehož máme radost. A společně jsme 
došli k názoru, že pro město Hronov bude 
k jeho doplnění nejvýhodnější zakoupení vlast-
ního přenosného radaru pro MP. Městská po-
licie tak bude moci pokrýt daleko více proble-
matických míst na území celého katastru Hro-
nova (rovinka v Žabokrkách, cesta do Malé 
Čermné, úseky v Rokytníku a Velkém Dře-
víči, různá místa ve Zbečníku a samozřejmě 
v Hronově – ul. Jiřího z Poděbrad, Hostov-
ského a další).  

Další připravované opatření, na kterém bez-
pečnostní komise pracuje, je umístění bezpeč-
nostních kamer. Snažíme se podrobně zjistit 
podmínky pro získání finančních prostředků 
a zároveň společně s Policií ČR chceme vytipo-
vat kritická místa pro jejich umístění.

Akce v červnu
Jak jsem již avizoval v minulém čísle, červen 

je vždy v Hronově plný různorodých akcí, sou-
těží, prostě zábavy. Jsem rád, že se všem po-
řadatelům akce vydařily, touto cestou jim chci 
poděkovat. Opět nám přálo počasí, kdy se 
beach volejbal hrál v tropickém vedru, tak, jak 
by to mělo na pláži vypadat. Den nezávislosti 
byl v parku, kde přece jen jsou místa s větším 
stínem. Počasí také přálo oslavám 111 let fot-
balu, kde se zvláště zapotili hráči při dopoled-
ním turnaji mládeže. Proběhly také další akce, 
nohejbalový turnaj na Příčnici, Dětský den ve 
Zbečníku, rybářské závody na bagru, 150 let 
školství ve Zbečníku, Dřevíčská lávka a Dět-
ský den ve Velkém Dřevíči. To jsou akce, kte-
ré město podpořilo nejen finančně, ale poskyt-
lo spolupráci našich technických služeb. Pro-
to bych rád poděkoval také kolegům z TS za 
jejich práci. Nebylo jednoduché včas uskuteč-
nit všechny přesuny materiálů, stanů, posekat 
atd. Takže ještě jednou děkuji všem, kteří se na 
pořádání akcí podíleli, myslím, že nejen za mě 
a město, ale za všechny účastníky akcí. Děkuje-
me a už se těšíme na příští rok.



Fotopasti
Jak už jsem avizoval, snažili jsme se získat grant na za-

koupení fotopastí. Máme radost, že se nám to podařilo 
a v nejbližší době tato zařízení budeme instalovat. Bude-
me se snažit eliminovat odkládání domácího odpadu do 
parkových odpadkových košů nebo na místa pro tříděný 
odpad. 

Mikroprojekty
V rámci hodnocení čerpání projektu z Fondu mikroprojektů za uplynulé projektové období 

2007-2013 byla předložena výsledná čísla (tabulka). Máme radost, že se nám v Hronově podařilo 
„slušnou“ část prostředků získat společně s našimi partnery z Polska. Jen v Hronově jsme připra-
vili 23 žádostí a s 18 z nich jsme byli úspěšní. To jsou 4,4 % ze smluvně uzavřených mikroprojek-
tů v rámci Královéhradeckého, Pardubického a části Olomouckého kraje. Například venkovní fit-
ness a náš prameník Regnerky a Hronovky v parku A. Jiráska byly zařazeny jako ukázkové projek-
ty a příklady možných menších investičních záměrů řešených v rámci OPPS CZ-PL 2007 – 2013 
Fondu mikroprojektů. 

Pozůstatky po venčení
Na základě podnětů občanů budeme v nejbližší době rozšiřovat síť odpadkových košů s pytlíky 

na exkrementy a doufáme, že toto opatření usnadní úklid po svých pejscích i těm, kteří náhodou 
zapomenou vzít si pytlík z domova!

Dále bych chtěl poprosit spoluobčany, kte-
ří pytlíky využívají k jiným účelům, ať dávají dě-
tem svačinu do něčeho více hygienického!!

Dále byly osazeny koše k novým zastávkám 
ve Zbečníku. Zmíním se ještě o zastávkách, o 
umístění dalších se ještě jedná. Připravuje se 
doplnění zastávek do Žabokrk, zde probíhá 
jednání s majiteli pozemků (děkujeme za vstříc-
ný přístup) a s dopravním inspektorátem. Je to 
na dobré cestě.

Otevření dětských hřišť 
u mateřských škol

Měl jsem velkou radost, že se nám podařilo 
na Den dětí otevřít obě nově vybudovaná dět-
ská hřiště ve Velkém Dřevíči a ve Zbečníku. 
Všem bych vám přál vidět obličeje dětí těsně 
před přestřižením pásky. Rád bych poděkoval 
projektové manažerce p. Kohlové, dále oběma 
ředitelkám těchto školských zařízení za spolu-
práci při plánování, realizaci a úspěšném do-
končení tohoto projektu. Doufám, že se nám 
podaří získat finanční prostředky na takovéto 
projekty i v současném programovém období. 

Přeji všem dětem a kolegům učitelům pří-
jemné prázdniny a ostatním, užijte si letní po-
časí.                                                       msjt



InFOrMAce z jednání rAdy MěstA HrOnOVA
- květen, červen (výtah)

rM schvaluje
l pro provedení přezkoumání hospodaření města Hronov za rok 2015 

Krajský úřad Královéhradeckého kraje; bezplatným auditorem je kraj-
ský úřad již několik let

l poskytnutí dotace ve výši Kč 35.000,00 Project Sportu Hronov o. s., 
která je určena výhradně k pokrytí nákladů spojených s účastí druž-
stva mužů na mistrovství České republiky v ledním hokeji amatérů 
v roce 2015 a dále na úhradu nákladů na trenéra družstva mužů 
v krajské hokejové soutěži v sezóně 2014/2015; toto družstvo repre-
zentovalo město Hronov v uplynulé sezóně, před kterou mu byla poskytnu-
ta dotace ve výši Kč 65.000,--; po předložení celkových nákladů na sezónu 
bylo rozhodnuto dotaci posílit na celkovou výši Kč 100.000,--, což činí ne-
celou polovinu z celkových nákladů družstva

l poskytnutí dotace ve výši Kč 20.000,00 Fotbalovému klubu AFK, Hro-
nov, která je určena výhradně k pokrytí nákladů spojených s pořádá-
ním oslav 111. výročí založení fotbalového klubu AFK Hronov; oslavy 
se uskutečnily v sobotu 13. 6.

l návrh Opatření obecné povahy pro město Hronov; jedná se o územní 
opatření o stavební uzávěře, jehož cílem je zákaz stavebních činností s ur-
čením na stavby ubytoven, nocleháren, svobodáren, kolejí, internátů a sta-
veb pro podporu dočasného ubytování a samostatného bydlení

l poskytnutí dotace ve výši Kč 5.000,00 Občanskému sdružení Ces-
ta, Náchod, která je určena výhradně k pokrytí nákladů spojených 
s pořádáním oslav Dne nezávislosti III. v roce 2015; akce se uskutečnila 
na začátku června v parku

Termíny jednání rady města ve II. pololetí roku 2015 jsou zveřejněny 
na stránkách města, odkaz volené orgány/rada/termíny jednání.

InFOrMAce z jednání zAstuPItelstVA 
MěstA HrOnOVA - červen (výtah)

zM schvaluje
l jako vítěznou studii pro realizaci nového Městského úřadu v Hrono-

vě studii č. 1, jejímž autorem je Atelier Tsunami s.r.o., Náchod, a to v 
souladu s přijatým způsobem o rozhodnutí o vítězné studii; více infor-
mací v okénku starostky

l poskytnutí mimořádného členského příspěvku MAS Stolové hory, Po-
lice nad Metují, ve výši Kč 37.566,00; město Hronov je členem této Míst-
ní akční skupiny, důvodem mimořádného vkladu je zpoždění možnosti čer-
pat finanční prostředky z EU na činnost a aktivity MAS; výše příspěvku je 
odvozena od počtu obyvatel – Kč 6,--/1 obyvatele

l účetní závěrku města Hronova za rok 2014; účetní závěrka je tvořena 
účetními výkazy za rok 2014 (rozvahou, výkazem zisku a ztráty), inventa-
rizační zprávou za rok 2014, zprávou o přezkoumání hospodaření za rok 
2014 a protokoly o kontrolách provedených v roce 2014

l závěrečný účet města Hronova spolu se zprávou o výsledku přezkou-
mání hospodaření města Hronov, IČ 00272680, za rok 2014 s vyjád-
řením souhlasu s celoročním hospodařením, a to bez výhrad; při pře-
zkoumání hospodaření města Hronova za rok 2014 nebyly shledány žád-
né chyby a nedostatky, auditor neuvedl žádná rizika

l výsledek hospodaření hospodářské činnosti města Hronova za rok 
2014, kterým je zisk po zdanění ve výši Kč 193.993,47. Zisk bude pře-
veden na účet 432 – Nerozdělený zisk z minulých let; jedná se o čin-
nosti související s autokempem ve Velkém Dřevíči, hotelem Radnice, s hos-
podařením v městských lesích a pronájmy pozemků

l výsledky hospodaření všech příspěvkových organizací města Hronova 
za rok 2014

l poskytnutí dotace ve výši Kč 170.807,00 Fotbalovému klubu AFK 
Hronov, která je určena účelově na činnost v roce 2015

l poskytnutí dotace ve výši Kč 130.616,00 HC Wikov Hronov,
l poskytnutí dotace ve výši Kč 64.066,00 Tělocvičné jednotě Sokol 

Hronov, která je určena účelově na činnost v roce 2015
l poskytnutí dotace ve výši Kč 87.239,00 TJ Sokol Zbečník, která je ur-

čena účelově na činnost v roce 2015

l poskytnutí dotace ve výši Kč 173.461,00 Volejbalovému klubu Hro-
nov, která je určena účelově na činnost v roce 2015 

- výše uvedené dotace byly doporučeny sportovní komisí a radou 
města, dotace ostatním oddílům a klubům, které jsou nižší než Kč 
50.000,--, budou schváleny na začátku července radou města, a to 
opět v souladu s doporučením sportovní komise

l Dohodu o partnerství a vzájemné spolupráci partnerů mezi Městem 
Hronov a Gminou Nowa Ruda; o přípravě a důvodech potřebnosti uza-
vření této dohody informoval pan místostarosta v minulém čísle 

zM bere na vědomí
l termíny jednání ZM ve II. pololetí 2015: 16. září, 4. listopadu a 16. 

prosince                                 Bc. Hana Nedvědová, starostka města

nAbídKA VOlnýcH OPrAVenýcH bytů 
- Nerudova čp. 402, Hronov

V prvních měsících tohoto roku proběhla modernizace bytů v Neru-
dově ulici čp. 402, které jsou ve vlastnictví města Hronova.

Konkrétně se jedná o tyto tři byty:
1. Byt 2+1 ve druhém patře. Byla v něm provedena nová elektroinstala-

ce, nová příprava rozvodů pro osazení kuchyňské linky, nové podla-
hové krytiny a výmalba. Opravena byla stávající okna a dřevěné dve-
ře. Byt je vytápěn elektrickými akumulačními kamny, 2 ks jsou nové. 
Koupelna je vybavena vanou. Celková investice města činila cca Kč 
153 00,-.

2. Byt 1+1 v prvním patře. Byla v něm provedena nová příprava rozvodů 
pro osazení kuchyňské linky, nová podlahová krytina v kuchyni a vý-
malba stěn. Opravena byla také stávající okna. Koupelna je vybavena 
vanou. Celková investice města do tohoto bytu činila cca Kč 41 000,-.

3. Byt 1+1 ve druhém patře. Vybavenost tohoto bytu je v relativně dob-
rém stavu. Zde bylo nutno provést pouze výmalbu stěn, nátěry stáva-
jících akumulačních kamen, opravy dveří a oken. Koupelna je vybave-
na sprchovým koutem. Celková investice města do tohoto bytu čini-
la cca Kč 23 000,-.

Okna bytů jsou situována na východ a západ, byty jsou vytápěny aku-
mulačními kamny. 

Všechny tři byty jsou připraveny k okamžitému nastěhování. Informa-
ce o podmínkách pro přijetí nového nájemníka a o platbách za užívá-
ní bytů Vám poskytne p. Lišková, referentka odboru majetek na tel: 736 
629 650, 491 401 168. Šárka Šimonová, referentka odboru majet

uPOzOrnění nA PlánOVAný zábOr
cHOdníKu V HrOnOVě
před čp. 512 v divadelní ulici

Informujeme o plánovaném záboru chodníku před budovou čp. 512 
v ulici Divadelní z důvodu zřízení staveniště a bezpečnostního prostoru 
při provádění opravy nadstřešních částí komínových těles objektu v ter-
mínu cca od 1. 7. do 10. 7. 2015. 

Chodník bude z bezpečnostních důvodů uzavřen v plné šíři. 
Ing. Bronislava Havelková, odbor majetek, MěÚ Hronov



OznáMení O VOlné PrAcOVní POzIcI 
Město Hronov přijme uchazeče na pracovní pozici
správce zimního a fotbalového stadionu
Místo výkonu: zimní stadion a fotbalový stadion města Hronova

nabízíme: plný pracovní úvazek, pracovní poměr na dobu neurčitou
Platové zařazení: nařízení vlády č.564/2006 Sb., v aktuálním znění, tř. 6, 
stupeň podle délky odpovídající praxe, osobní příplatek za dosahovanou 
výkonnost

Pracovní náplň: 
- správa a provozní údržba fotbalového stadionu 
- správa a provozní údržba zimního stadionu
- správa ATC a vedení objednávek
- drobná údržba a kontrola dětských hřišť 
- nárazová práce o víkendech

Požadavky:
- ukončené střední vzdělání s výučním listem
- řidičský průkaz B

Obsah přihlášky:
- jméno a příjmení uchazeče, adresa, datum a místo narození
- strukturovaný životopis, tj. přehled zaměstnavatelů s popisem praxe, 

dosažené zkoušky a školení, popř. další kvalifikace
- ověřený doklad o nejvyšším ukončeném vzdělání
- zdravotní potvrzení o způsobilosti k výkonu požadované práce

Místo a způsob podání přihlášky:
poštou na adresu MěÚ Hronov, nám. Čs. armády 5, 549 31 Hronov, 
nebo osobně na téže adrese v podatelně č. 8 do 11. 7. 2015 do 12.00 hod.

Předpokládaný termín nástupu: ihned, popř. dle dohody

Bližší informace získáte na MěÚ Hronov, tel. 491 401 157, 
nebo 736 629 643 - p. Michal Kubeček, vedoucí odboru SRZ.

Ing. Jiří Kašík, vedoucí úřadu

dětsKá HřIště V PřírOdníM stylu u Mš
Ve VelKéM dřeVíčI A Ve zbečníKu
bylA slAVnOstně PředánA děteM!

Největší dárek, který jsme mohli dětem ve Velkém Dřevíči a ve Zbeč-
níku předat u příležitosti Dne dětí, tedy 1. června, byla nově zrekonstru-
ovaná dětská hřiště u mateřských školek. Jejich nadšení z nových herních 
prvků bylo nepředstírané a s obrovskou radostí vyzkoušely všechny prv-
ky, které na hřištích jsou.

Obě dětská hřiště vznikla za přispění Evropské unie - prostřednictvím 
Operačního programu Životní prostředí, prioritní osy 7 - Rozvoj infra-
struktury pro environmentální vzdělávání, poradenství a osvětu. Celko-
vé způsobilé výdaje obou hřišť činily 3 179 305,- Kč s DPH (Velký Dře-
víč 1 671 111,- Kč, Zbečník 1 508 194,- Kč). Výše podpory z EU byla 85 
% z celkových způsobilých výdajů projektu, 5 % bylo poskytnuto ze stát-
ního rozpočtu, zbylých 10 % výdajů hradilo město ze svého rozpočtu. 

Herní prvky na obou dětských hřištích jsou vyrobeny z akátu, který 
disponuje dlouhou životností a odolností proti hnilobám a plísním. Ně-
které prvky jsou na obou hřištích totožné, např. houpačky, vrbové do-
mečky, pískoviště či prohazovadla. Výběr prvků byl ovlivněn i odlišnými 
terény u obou školek. Zajímavými doplňky jsou hmyzí domečky, domeč-
ky pro ježky či krmítka a budky pro ptáky - tedy prvky environmentál-
ního vzdělávání.

Jako první bylo v pondělí 1. června 2015 slavnostně otevřeno hřiště 
ve Zbečníku. Děti nedočkavě vyhlížely zpoza plotu, kdy už budou moci 
dovnitř. 

Po slavnostním přestřižení pásky si všechny děti společně se zástup-
ci města a Základní a Mateřské školy v Hronově připily dětským šampu-
sem a rozprchly se po hřišti. 

Odpoledne přišlo na řadu dětské hřiště ve Velkém Dřevíči. Zde stříha-
ly pásku všechny přítomné děti, které si pak svůj ustřižený kousek slav-
nostní pásky nechaly na památku. I zde jsme si na dlouhodobé a bezpro-
blémové fungování hřiště připíjeli dětským šampusem. 



Jelikož děti jeden herní prvek odzkoušely již před samotným oficiálním 
předáním, byla radost z „průzkumu“ těch zbylých prvků o to větší. Vě-
říme, že obě hřiště budou dětem dlouho a bez problému sloužit pro ra-
dost ze hry a rozvíjení dětské fantazie.

Tereza Kohlová, odbor tajemníka

VýMěnA střešní KrytIny nA rOdnéM 
dOMKu AlOIse jIrásKA V HrOnOVě

 Město Hronov v červnu dokončilo další z významných oprav - výmě-
nu střešní krytiny na rodném domku Aloise Jiráska v Hronově. Stavební 
práce na základě výběrového řízení prováděla firma H&B delta s r.o. ze 
Vsetína. Cena díla činí Kč 646 362 vč. DPH. Nový šindel byl tlakově im-
pregnován proti plísním, škůdcům, hnilobě a UV záření. Poté byl opat-
řen dvojnásobným nátěrem Karbolineum extra v jantarové barvě. Dů-
vodem provedení tohoto světlého jantarového nátěru dřeva je myšlen-
ka, že za čas bude na dřevě dobře patrno jeho přirozené zbarvení do še-
dočerné barvy, která v dobách našich předků byla na dřevěných prvcích 
domů obvyklá.

Rodný domek Aloise Jiráska je zapsán v ústředním seznamu kulturních 
památek ČR, proto město Hronov na tuto opravu požádalo Ministerstvo 
kultury o přidělení státní finanční podpory z Havarijního programu pro 
rok 2015. Výsledek dotačního řízení není dosud znám.

Šárka Šimonová, referentka odboru majetek

MěstO HrOnOV
Podle § 39 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění, 

a podle usnesení Rady města č. 8/2015 ze dne 22. 4. 2015
zveřejňuje záměr pronájmu

nebytových prostor restaurace a vinárny Radnice, nám. Čs. armády 
čp. 5, Hronov

I. Předmět nájmu
Nebytové prostory restaurace a vinárny Radnice, nám. Čs. armády 

čp. 5 v Hronově o rozloze 414,31 m2 za minimální měsíční nájemné Kč 
15 446,-. Prohlídka nebytových prostor a poskytnutí dalších informací je 
možná po telefonické dohodě na telefonu 736 629 650, kontaktní oso-
ba p. Hana Lišková.

II. Podmínky nájmu
Odborná způsobilost v oblasti pohostinství. 
Nájemní smlouva bude sepsána na dobu neurčitou.

III. Kritéria výběrového řízení
Kvalita nabízených služeb, výše nájemného. Vyhodnocení nabídek pro-

vede výběrová komise a schválí Rada města Hronova.

IV. termín a lhůty výběrového řízení
Přihlášku do výběrového řízení je třeba předat v zalepené obálce 

s nadpisem „výběrové řízení - Radnice“ na podatelnu Městského úřadu 
v Hronově, náměstí Čs. armády čp. 5.

Ing. Lenka Vítová, vedoucí odboru majetek

V měsících květnu a červnu řešila městská policie při zabezpečování 
místních záležitostí veřejného pořádku a plnění dalších úkolů podle zá-
kona o obecní polici již tolikrát zmiňované nedovolené nakládání s od-
padem. Většinou se jedná o odkládání komunálního odpadu do kontej-
nerů na tříděný odpad. Tento nešvar se nám nejvíce rozmáhá na Černé 
cestě poblíž firmy Wikov MGI a. s. Ve dvou případech se podařilo pře-
stupce zjistit a byla mu uložena bloková pokuta, a to ve výši Kč 1000,--. 
Žádáme tímto všechny občany, kteří by takové jednání zpozorovali, aby 
nás neprodleně kontaktovali, eventuálně si zapsali registrační značku vo-
zidla, případně si dobře zapamatovali popis osob, které se takového jed-
nání dopouští. 

Průběžně jsme také řešili přestupky na úseku bezpečnosti a plynulos-
ti provozu na pozemních komunikacích. Jedná se zpravidla o zákaz vjez-
du, zákaz zastavení a stání, stání na chodníku, stání na veřejné zeleni atd. 
Tyto přestupky zpravidla řešíme na místě blokovou pokutou nebo vý-
zvou pro řidiče na místě nepřítomného. Pokud se přestupce na výzvu 
městské policie ve stanoveném termínu nedostaví, je přestupek po nále-
žitém zdokumentování postoupen k dalšímu šetření na odbor dopravně 
správních agend v Náchodě.

MP v červnu odchytila tři volně pobíhající psy. Dva z nich se po vyřízení 
úředních záležitostí podařilo vrátit majiteli. Jeden z pejsků je stále umís-
těn v pohotovostních kotcích pro nalezená zvířata. Tento pes je menší 
kříženec bíločerné barvy. Na krku měl dva obojky. Jeden je stahovací ře-
tízek a druhý textilní modrý. Pokud by někdo psa postrádal, ať kontaktu-
je MP nebo slečnu Citovou na mobilním telefonu 776 776 738.

V květnu jsme také pomáhali zajištovat kulturní akci Hronovské jablíč-
ko a tradiční Česko-polský půlmaraton, který měl start a cíl na náměstí 
v Hronově. Vzhledem k velkému počtu účastníku a také velkému počtu 
autobusů a motorových vozidel se jednalo zejména o koordinaci dopra-
vy, umísťování autobusů a motorových vozidel do vhodných lokalit, do-
hled na BESIP a doprovod běžců na silniční komunikaci služebním vozi-
dlem s výstražným světelným zařízením.

Další sportovní akcí byl plážový volejbal, který se konal na náměstí za-
čátkem měsíce června. Zde jsme rovněž dohlíželi na bezpečnost a ply-
nulost provozu na pozemních komunikacích a v nočních hodinách jsme 
prováděli dohled nad veřejným pořádkem.

Zúčastnili jsme se také dvou soutěží mladých cyklistů na dopravním 
hřišti v Náchodě - Bělovsi. Jednalo se o soutěže žáků základních škol z 
blízkého okolí. Soutěže jsou zaměřené na zručnost žáků při jízdě na sil-
ničních kolech a znalost dopravních značek, křižovatek a všeobecný pře-
hled silničního zákona. Při soutěžích jsme pomáhali jako rozhodčí, kont-
rolovali jsme a bodovali správnost provedení zadaných úkolů. 

str. Jiří Macháček
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„Knihy mají své osudy a své životy. A hynou nezájmem čtenářů. Nikdo 
by nevyslovil pochybnosti o Odysseji, ale jen málokdo ji ještě čte. Jest-
liže ještě nezahynula nezájmem čtenářů, je to zásluhou několika jedin-
ců, kteří ji nesou dějinami, ve svých statečných srdcích a moudrých hla-
vách. Čeká! Čekám, až se mé srdce stane natolik statečným a moje hlava 
natolik moudrá, abych ji otevřel i já.“ (Miroslav Horníček, 1918 - 2003)

V úterý 12. května od 17.30 do naší knihovny přijala pozvání na be-
sedu bylinkářka Hanka urbánková. 

Na úvod besedy připravila paní Urbánková pro všechny účastníky la-
hodný bylinkový čaj pro dobrou pohodu. Dozvěděli jsme se, jak pro nás 
laiky „obyčejné rostliny“ (kopřiva, pampeliška, sedmikráska, černý bez, 
bříza), které nás obklopují na každém kroku a my jim třeba nepřikládáme 
žádný význam, jsou pro naše zdraví prospěšné. 

Rodinná farma Sedmikráska se zabývá ruční výrobou bylinných sirupů, 
bylinných sypaných směsí (čajů), bylinných tinktur a mastí. Vše je děláno 
pouze její rodinou a jedná se tedy o prvovýrobu. Ač působí na trhu pou-
ze pár let, stali se mezi lidmi vyhledávaným jak výrobcem, tak i rádcem 
v oblasti přírodního léčení. Na závěr besedy jsme měli možnost si zakou-
pit čajové směsi a bylinné sirupy. Více o farmě a produktech se dozvíte 
na http://sedmikraska-bylinky.cz/

Vyprávění o A. Jiráskovi (1851-1930) v hronovské knihovně
Ve středu 13. května se u nás sešla celá třída 8. A naší základní 

školy za doprovodu paní učitelky Petry Strnadové.

Nejprve jsme si připomněli dětská léta Aloise Jiráska. Jako hoch byl 
dobrým kreslířem. Všechny krejcary, co dostal za ministrování v kostele, 
vydal za umění, jak říkala jeho maminka - za papír, barvy a štětce u kup-
ce Vlacha (v prostorách dnešní kavárny Blanka). Putovali jsme s tehdy je-
denáctiletým Lojzíkem „podkostelních“ Jirásků z domova do Broumova, 
Hradce Králové a za vzděláním nejvyšším - do Prahy. Jako středoškol-
ský profesor dějepisu a zeměpisu působil od r. 1874 v Litomyšli, od roku 
1888 v Praze. I poté, co se stal Alois Jirásek úspěšným spisovatelem, vždy 

se s rodinou do rodného Hronova rád vracel. A Hronov na něho neza-
pomněl. Zůstává Jiráskovým Hronovem dodnes. Hronovská mládež má 
slavné Jiráskovo divadlo na očích každý den. Velký Jiráskomil je například 
Zdeněk Svěrák, režisér a scénárista, herec, autor několika povídek, pů-
vodním povoláním pedagog-češtinář.

Děkuji pedagogickému sboru a vedení ZŠ a MŠ v Hronově za dlou-
holetou dobrou spolupráci s Městskou knihovnou Egona Hostovského 
a dětským čtenářům za přízeň!                                                   (HN)

Od čtvrtka 14. do neděle 17. května se zraky většiny knihomo-
lů, knihofilů a nás - profesionálních knihovníků, upínaly k 21. mezinárod-
nímu knižnímu veletrhu - Svět knihy 2015, který jako každý rok přivítalo 
Výstaviště Praha - Holešovice. 

V pátek 15. května 2015 dorazila na místo i výprava knihovníků 
hronovské knihovny. Letošní veletrh nabízel kromě knižních novinek 
i velice zajímavé slevové a výprodejové akce, takže se nám podařilo hod-
notně doplnit knižní fond. Nebyla nouze ani o zajímavé hosty, autogra-
miády a v neposlední řadě i nevšední zážitky díky účinkujícím ve fantasy 
kostýmech. Letošní veletrh se opravdu vydařil.

V pondělí 18. května jsme ve spolupráci s rodinou Švorčíkovou 
v prostorách knihovny uspořádali vzpomínkový podvečer na malíře, 
kreslíře a grafika Ivo Švorčíka. 

Během večera, konaného při příležitosti vydání umělcova katalogu, 
promítl David Švorčík filmový dokument z vernisáže výstavy „Ivo Švor-
čík (1937-2004) – Z malířského díla“ v Galerii výtvarného umění v Ná-
chodě z dubna 2014. 

Děkujeme žákům Základní umělecké školy v Hronově Mariam Veroni-
ce Bogunmbe, Janě Jankovičové, Tomáši Mrštinovi a jejich učitelům, kte-
ří svými vystoupeními zpestřili program večera.

Na závěr si hosté mohli katalog zakoupit a při sklence vína (dodaného 
vinovnou Triton) zavzpomínat…



27. minisjezd dětských čtenářů z náchodského regionu
Dne 9. června se konal již 27. minisjezd dětských čtenářů. Tentokrát 

jsme byli pozváni do Městské knihovny v Novém Městě nad Metují. Za 
naši knihovnu se účastnily dvě knihovnice a šest dětí z 3. a 4. třídy ZŠ 
Hronov. Novoměstské knihovnice pro děti připravily bohatý program. 

Nejprve proběhlo slavnostní přivítání na oddělení pro děti a mládež 
s drobným občerstvením a pohádková soutěž jednotlivých družstev. 
Poté jsme se procházkou vydali na zámek, kde nás čekala prohlídka hrad-
ního sklepení a vyprávění o historii a pověstech Nového Města. Násle-
dovala procházka zámeckou zahradou, kde jsme se dozvěděli zajímavos-
ti ze současného kulturního a společenského dění města. Jak dobře děti 
poslouchaly výklad, prokázaly ve vědomostním kvízu. Na závěr byla pro 
děti připravena ještě jedna pohádková hra. Všichni účastníci si vedli vý-
borně a i hronovští žáci reprezentovali naše město na jedničku. Za od-
měnu dostali tašky s drobnými upomínkovými předměty.

Děkujeme hostitelské knihovně za skvělou organizaci a našim dětem 
za perfektní reprezentaci.                                                              (M.M)

etiketa s Hurvínkem
V rámci projektu Etická výchova s Hurvínkem a Máničkou, který pro-

bíhá v letošním školním roce v ZŠ Velký Dřevíč, byla naše knihovna po-
žádána o připravení tematické besedy o etiketě. Na besedu přišla 2. a 4. 
třída s paní učitelkou Mgr. Veronikou Nyklíčkovou.

Děti se hravou formou seznámily s různými okruhy správné etike-
ty - slušné chování, vhodné oblékání, řádné stolování, pravidla při cesto-
vání hromadnými prostředky či při návštěvě kina, divadla či jiných spole-
čenských událostí. Besedou je provázely audionahrávky z Abecedy sluš-
ného chování s Hurvínkem a různé ukázky z knih o etiketě a správném 
vychování pro děti.

Děkujeme dřevíčským dětem za návštěvu.                              (M.M.)

Prázdninový provoz v knihovně: 
V čerVencI A V srPnu
- V sObOtu zAVřenO!

Ostatní provoz se v oddělení pro dospělé 
čtenáře nemění.

Oddělení pro děti a mládež: 
Úterý a čtvrtek 12.30 - 16 hodin

Vybíráme z nových knih: 

b. Kubešová: Kapky štěstí a naděje
Byl pátek, prvního září třicet devět, patnáct minut po čtvrté hodině 

ranní a vypukla druhá světová válka... Šokující příběhy čtyř židovských dí-
vek a jejich nejbližších z doby německé okupace v Polsku vznikly na zá-
kladě faktů a skutečných vzpomínek jedné z nich. Autentické svědectví 
se vryje pod kůži, je tu s námi tady a teď a je tak bezprostřední a suges-
tivní, že si podmaní i toho, kdo o této době už mnohé zná. Skrývání před 
gestapem, život zoufalých a ztracených v ghettu a pokusy o útěk na svo-
bodu provázené strachem i nadějemi. Někdy stačila alespoň kapka, ka-
pička štěstí…

W. davis: Život bez pšenice. 30minutová kuchařka
Když William Davis vydal knihu Život bez pšenice, strhla se doslo-

va bouře. Miliony lidí změnily své stravovací návyky a začaly žít zdravěji. 
A zároveň s proměnou jídelníčku narazily na problém – jak vařit bez pše-
nice chutně, rychle a efektivně? Tato unikátní kuchařka nabízí dvě stovky 
ověřených receptů a obsáhlý úvod, který do problematiky stravování se 
bez pšenice i pšeničných produktů zasvětí i ty, kteří předchozí knihu ne-
četli. Srozumitelnou formou čtenářům také poskytne všechny informa-
ce potřebné k tomu, aby přestali tápat, a navede je na cestu, jejímž cí-
lem je šťastnější život, pevnější zdraví a v neposlední řadě i štíhlejší tělo.

Dozvíte se, jaké ingredience je možné kombinovat, jak bez pšenice na-
příklad i péct a vytvořit si takový jídelníček, který bude nejen zdravý, ale 
i výživný a chutný pro celou rodinu.

Rychlé a jednoduché recepty, které prakticky doplňují revoluční Ži-
vot bez pšenice.

Pro všechny, kteří se rozhodli pro zdravý a plnohodnotný život!

P. Horálek: tajemná zatmění
V minulosti se jich lidé obávali. Brali je jako zlá znamení. Doba se 

však změnila… Poutavá populárně-naučná kniha bude vaším průvod-
cem po patrně nejkrásnějších a zároveň jedněch z nejvzácnějších úkazů 
na obloze – slunečních a měsíčních zatměních. Dozvíte se, jak bylo lid-
stvo od nepaměti fascinováno těmito jevy, poznáte historii pozorová-
ní i vědeckou současnost. Poznáte zákony, podle kterých se úkazy za-
tmění řídí a co z nich činí nezapomenutelné zážitky. Jedinečnost knihy 
podtrhují úžasné fotografie a cestovatelské vzpomínky autora, ve kte-
rých popisuje dramatické i dojemné momenty z expedic za zatměními. 
Závěr knihy je pak unikátem – najdete zde zevrubný přehled všech za-
tmění viditelných z České republiky až do roku 2060 s bohatým obra-
zovým materiálem a pro fajnšmekry nechybí ani přehled nejvýznamněj-
ších úkazů ve zbytku světa.

P. david, P. ludvík a V. soukup: 
Malý špalíček výletů - Královéhradecký kraj

První kniha nové edice „malých“ Špalíčků, navazujících na dosud vyda-
né úspěšné „velké“ tituly. Publikace obsahuje 52 tipů (na každý víkend je-
den), věnovaných nejatraktivnějším cílům – městům, hradům, zámkům, 
přírodním lokalitám a dalším zajímavostem. Menší počet míst umožňuje 
jejich podrobné představení, které zahrnuje také přehlednou mapu, ak-
tuální praktické informace a místní zvláštnosti. Tradiční součástí publika-
ce jsou slevové poukázky. V rámci této edice se postupně představí dal-
ší kraje ČR.



POOHlédnutí zA AKcí 20 let justynKy
Koncem května proběhla v Sále Josefa Čapka v Hronově oslava 20 let 

Justynky. Pozvání přijalo mnoho významných hostů, např. hejtman Krá-
lovéhradeckého kraje Bc. Lubomír Franc, krajská radní PharmDr. Jana 
Třešňáková, starostka města paní Bc. Hana Nedvědová, místostarosta 
města Mgr. Josef Thér, členové zastupitelstva, bývalý starosta Ing. Miro-
slav Houštěk, bývalé ředitelky domova Anežka Čepelková a Jiřina Sieglo-
vá, Bc. Veronika Pršalová, zástupkyně ekonomického odboru KH kraje, 
zaměstnanci městského úřadu, Mgr. Jana Fišerová z Agentury vzdělává-
ní z Hradce Králové, ředitelé domovů pro seniory Broumov, Police nad 
Metují, Náchod, Milíčeves, Česká Skalice, Tmavý Důl, Oáza Nové Měs-
to nad Metují, Frýdlant, zaměstnanci Hospice a PS Červený Kostelec. Na 
oslavu se nám podařilo dopravit i 37 klientů domova. 

Pan hejtman Bc. Lubomír Franc i paní starostka Bc. Hana Nedvědová 
ve svých projevech konstatovali, jak ten čas rychle plyne – vždyť Justyn-
ce je už 20 let. Paní starostka zavzpomínala, co všechno se společně po-
dařilo za ty roky vytvořit. Všichni popřáli Justynce hodně zdaru do dal-
ších let a poděkovali všem zaměstnancům Justynky za jejich náročnou 
práci se seniory.

Příjemné bylo, že na panelech umístěných v sále si mohli účastníci při-
pomenout, jak šel čas…. K dispozici byly fotografie zachycující stavbu 
domova v roce 1995, úpravy domu, přístavbu a stavební úpravy přileh-
lého domu v roce 2010, vybudování nového evakuačního výtahu, výmě-
nu oken, nově vzniklé místnosti – relaxační a vzpomínková, nové terénní 
úpravy a posezení, bylinkovou a levandulovou zahrádku i aktuální zatep-
lení domova. Dokonce zde byly vystaveny portréty současných klientů, 
které namalovali žáci Základní umělecké školy v Hronově. Vzpomnělo se 
i na bývalé zaměstnance a obyvatele, kteří prošli Justynkou za posledních 
20 let. Klientů, kteří našli svůj druhý domov v Justynce, bylo v době ko-
nání akce celkem 301. Průměrný věk našich klientů je 84,9 let. O klienty 
pečuje v současné době tým 42 zaměstnanců. 

Program akce byl pestrý, k velkým „hitům“ patřila hymna Justynky, 
kterou pro nás napsal klient pan Jiří Hornych. Podařilo se nám ji secvičit 
společně s Bc. Meierovou-Genrtovou, paní Pavlišovou, klienty a zaměst-
nanci. Básně, které složili a recitovali paní Milada Rojšlová a pan Jiří Hor-
nych, zanechaly na tvářích všech přítomných stopy úsměvů i dojetí….

Ráda bych touto cestou poděkovala za pomoc a spolupráci všem za-
městnancům Kulturního a informačního střediska Hronov. Za nápady, 
dekoraci, květinovou výzdobu a program paní Báře Balogové, za per-
fektní přípravu v oblasti stravování paní Markétě Klicnarové, za pohoš-
tění zaměstnancům kuchyně, všem zaměstnancům domova za pomoc při 
přípravě celé akce a pomoc s klienty a všem účinkujícím za vystoupení. 
Konkrétně pak Bc. Meierové – Gennertové a jejímu sboru, mažoretkám 
z DOMINA, Mgr. Petru Černému za francouzské šansony, paní SABUE 
Martině Pastuchové - profesionální orientální tanečnici, Bábinkám Hro-
nov, Suchodolským ženám a také firmám VIA Velké Poříčí, Zelenina Jou-
dal, Pekárny Náchod, Řeznictví Klicnar, Mražené potraviny MRAPO, 
ALIMPEX a Pivovar Náchod za sponzorské dary pro uspořádání této ná-
ročné akce, které se zúčastnilo celkem 240 lidí. 

Střípky z Justynky



Pro akci 20 let Justynky se podařilo nafotit i kalendář na rok 2016, kte-
rý zachytil činnost klientů domova. Tento kalendář je možné zakoupit v 
kanceláři sociálního pracovníka domova za 100,- Kč. 

Mám upřímnou radost z toho, že se nám společnými silami podaři-
lo důstojně oslavit 20 let trvání našeho domova. Věřím a pevně doufám, 
že i v budoucích letech bude poskytovat svým klientům služby na nejvyš-
ší úrovni a hlavně s láskou.         Ing. Jitka Ansorgová, ředitelka Justynky

jarmark v Polici nad Metují
V polovině června jsme se vydali na jarmark do Domova pro seniory 

v Polici nad Metují. Na zahradě Domova se to hemžilo lidmi oblečený-
mi v dobových kostýmech a předváděli různá řemesla - např. paličkování, 
drátování, kovařina. Dokonce jsme si mohli některá řemesla i vyzkoušet. 
Jako bonus jsme mohli obdivovat auta - veterány. Občerstvení z místní 
kuchyně bylo jako vždy moc dobré, i počasí vydrželo a nezmokli jsme. 
Celý den jsme si užili a moc se těšíme na další setkání. 

sportovní hry
Na konci června se již tradičně konaly v Justynce Sportovní hry. Le-

tos byly sportovní hry s nádechem trampského léta. Personál byl stylo-
vě oblečen. Trampské písně nám u táborového ohně zahrál náš sociální 
pracovník pan Černý a opekli jsme si na ohni vuřty. Zdolávali jsme růz-
né sportovní disciplíny - hod na cíl, kuželky, šipky, potrápili si paměť u 
skládání slov, hádanek a různých pořekadel a mnoho dalších. Užili jsme 
si pěkný den.                                                          Obyvatelé domova

Víčka pro Filípka
Rádi bychom touto cestou poděkovali všem školám, školkám, dětem i 

všem ostatním, kteří se zapojili do sběru víček pro našeho Filípka. 
Do dnešního dne jsme nasbírali okolo 1.500 kg víček. Moc Vám všem 

děkujeme a těšíme se na zaslání dalších víček pro Filípka. 
Více na www. filipknezourek nebo facebook - Filip Kněžourek.

Kněžourkovi

  

A je tu konec školního roku, děti i dospělí se těší právem na prázdni-
ny. Touto dobou končí sokolské cvičení. Rádi bychom poděkovali všem 
za docházku, rodičům, které své ratolesti na cvičení vodí a spolupracují 
s námi. Velký dík patří našim cvičitelkám, které pracují s dětmi opravdu 
s láskou a starostí o jejich bezpečnost, ale také cvičitelkám ostatních od-
dílů, které věnují svůj volný čas i nápaditou inspiraci, již předávají kolem 
a hlavně svým sestrám v Sokole.

Všem sokolům a sokolkám přejeme hezké a vydařené léto, se-
jdeme se opět v září.                                        Výbor Sokola Hronov

říMsKOKAtOlIcKá FArnOst HrOnOV
Pravidelné bohoslužby v kostele Všech svatých v Hronově:
neděle - 8.00, po, út, čt, pá 18.00, so 17.00. 1. a 3. neděle v měsíci 18.00 
- tradiční latinská liturgie. 
Hronovská pouť - tím hlavním, co vždy pouť dělalo poutí, bylo putová-
ní na posvátná místa. Vrcholem poutě byla pokaždé poutní bohoslužba, 
mše sv. v kostele, kde se právě konala výroční slavnost. V Hronově je 
oním poutním dnem především 1. listopad, kdy je svátek Všech svatých 
(zdejší kostel má tento titul), ovšem listopad, to už není kvůli počasí čas 
na poutě, proto zde byl poutní termín tradičně přesunut na červenec. 
I letos tedy lze navštívit nejen pouťové atrakce a stánky, ale i onu pout-
ní mši sv. Koná se v obvyklých časech: sobota 18. 7. - 17.00 hodin a ne-
děle 19. 7. - 8.00 hodin.
Žehnání aut - existuje tradice, že se okolo svátku sv. Kryštofa (v církev-
ním kalendáři 25. 7.), patrona řidičů, žehnají auta a jiné dopravní pro-
středky. Je to modlitba spojená s prosbou o Boží ochranu na cestách. Le-
tos toto žehnání aut, kol, kočárků, motocyklů apod. proběhne u kostela 
v neděli 26. 7. po mši sv. (začíná v 8.00), tedy asi v 8.45 hodin. 

Kontakt: P. Mgr. Jaroslav Jirásek - j.jirasek@centrum.cz
tel.: 491 483 321, 737 755 480,
aktuální informace na stránkách: hronov-farnost.webnode.cz

česKObrAtrsKá círKeV eVAngelIcKá
V HrOnOVě
Bohoslužby každou neděli v 10.15 hodin.
Biblické hodiny o prázdninách nebudou, ani schůzky dětí.
Příprava ke křtu, předsvatební a pastorační rozhovory po osobní domluvě.

Kontakt: farář Michal Kitta, 737 180 687, Českých bratří 181. 
http://hronov.evangnet.cz, hronov@evangnet.cz, 

slavnostní služby boží k výročí mistra jana Husa
V pondělí 6. července se uskuteční v našem sboru služby Boží k výročí 
mistra Jana Husa. Začátek v 10.15 hodin.

Přednáška a koncert k výročí mistra jana Husa
V pondělí 6. července od 18 hodin proběhne v našem sboru přednáška 
o mistru Janu Husovi a malý koncert reformačních i Husových písní. 
Přednáší Michal Kitta, zpívá pěvecký sboreček při farním sboru.

Srdečně zveme!

Vítání ObčánKů
V sobotu 13. června bylo v obřadní síni MěÚ Hronov slavnostně přiví-

táno 14 nových občánků našeho města. 

Paní zastupitelka Mgr. jana Maslikiewiczová společně s dětmi z Ma-
teřské školy Hronov přivítala 

7 děvčat: Tereza Jirásková, Tereza Mertlíková, Viktorie Červená, Ka-
rolína Baštová, Klára Jandáčková, Jindřiška Štenclová, Nikola Maršíková

a 7 chlapců: Tobiáš Mazač, Tomáš Bernard, Matěj Rychtera, Vilém 
Sotona, Jiří Hanzl, Antonín Krmaš a Jakub Novotný.

Sandra Topolnická, matrika

  

VzPOMínKA
Už jen kytičku na hrob Ti můžeme dát, 
chviličku postát a tiše vzpomínat...

Dne 9. července 2015 uplyne rok ode dne,
kdy nás navždy opustil

pan Antonín Kohout
z Velkého Dřevíče.

S láskou a úctou vzpomíná celá rodina.

Střípky z Justynky



dětsKý den Ve zbečníKu
se OPět VydAřIl

V sobotu 13. 6. 2015 uspořádal Sokol Zbečník tradiční Dětský den. 
Počasí nám vydrželo skoro po celou dobu akce, jen ke konci trochu za-
hřmělo a spadlo pár kapek. 

Program zahájilo vystoupení mažoretek a tanečnic Street Dance z hro-
novského Domina. Pak už se všech 120 účastníků pustilo do soutěží na 
stanovištích, kterých bylo celkem devět, a po úspěšném absolvování kaž-
dý soutěžící dostal balíček s odměnou. Díky rodině Vítových si děti moh-
ly zajezdit na koni a pohladit hříbě. 

Další obětaví rodiče připravili lanové centrum mezi stromy, kde si kaž-
dý mohl zkusit, co zvládne. V tvořivé dílně Domina si děti mohly vyro-
bit ozdoby a letos jsme zde měli i skvělou partu mladých, kteří malovali 
dětem na obličej vše, co si přály. Proběhlo také losování o tři zlaté ryb-
ky a snad se tak splnila i nějaká tajná přání. Na závěr proběhly soutěže 
ve skákání v pytli, chůze na kostkách, vyhodnocení a předání cen vítězům. 

Velký dík patří našim stálým sponzorům: městu Hronov, Saar Gum-
mi, Wikov Hronov, lékárna Mgr. Suková, Konzum Na Kopečku, potra-
viny K+D Dvořáčkovi, hračkárna Pompo P. Koleta, MADAP akvaristika, 
Řeznictví a uzenářství Klicnar, Papírnictví Šefelín, trafika U Nás, Tana-
ko nápoje L. Lof a také děvčatům z volejbalového oddílu, která obětavě 
pomáhala s plněním úkolů na stanovištích, a rodičům, bez kterých by se 
tato akce nemohla uskutečnit.                                         Sokol Zbečník

justynKA slAVIlA 20 let 
sVéHO trVnání 
a také Sokol Hronov přispěl
svou troškou k této oslavě. 

Ženy tam předvedly skladbu
„Bábinky“ a tím přispěly k dobré pohodě.



KVětInOVý den 2015
V nácHOdsKéM regIOnu

Jako každoročně i letos ve středu 13. května jste se na mnoha místech 
našeho regionu mohli setkat se žáky základních a středních škol společ-
ně se skauty a dalšími dobrovolníky, kteří nabízeli kolemjdoucím symbo-
ly boje proti rakovině - kvítky měsíčku lékařského se stříbrnou stužkou, 
připomínající čtvrtstoletí působení Ligy proti rakovině Praha. 

Letošní zaměření sbírky bylo opět velmi aktuální - prevence repro-
dukčních orgánů. Je smutnou skutečností, že ve výskytu i úmrtnosti na 
karcinom dělohy se Česká republika řadí mezi první na světě. Karcinom 
vaječníků je pátou nejčastější příčinou úmrtí žen u nás. Nádory varlat 
jsou onemocněním především mladých mužů. Tuto diagnózu si ročně vy-
slechne až 500 z nich a tři desítky bohužel umírají. Dodržováním jedno-
duchých zásad zdravého životního stylu však podle nejnovějších poznat-
ků lze až polovině všech onkologických onemocnění předejít!

Členové náchodské pobočky Ligy proti rakovině, která již více než 20 
let působí na poli protinádorové prevence, připravili celou sbírku ve spo-
lupráci se čtrnácti středními školami a skauty v mnoha městech a ob-
cích Náchodska, Broumovska, Policka, Trutnovska, Novoměstska a Ja-
roměřska.

A jaká je konečná bilance letošní charitativní sbírky v našem regionu? 
Celkem bylo prodáno 10 810 kytiček a na celorepublikový účet sbírky 
bylo posláno 231 419 Kč. V porovnání s loňským rokem je to opět více, 
a to o 3 426 Kč! Osvědčila se i letošní novinka – možnost doprodeje 
kvítků následující den. V každém případě je to úctyhodný výkon, za kte-
rým stojí obrovský kus práce členů Ligy proti rakovině Náchod i spolu-
pracujících subjektů. 

Největší pochvalu ze škol si právem zaslouží Vyšší odborná škola zdra-
votnická a Střední zdravotnická škola Trutnov, která díky svým žákům 
a pedagogům přispěla do sbírky částkou 31 630 Kč, druhá byla Obchodní 
akademie Náchod s 30 045 Kč a na třetím místě se umístila Střední ško-
la propagační tvorby a polygrafie Velké Poříčí s 26 262 Kč. Výborného 

výsledku dosáhli také hronovští skauti s nejvyšším vybraným průměrem 
na 1 kytičku 23,31 Kč. Poděkování však patří všem dobrovolným prodej-
cům – žákům, studentům i jejich pedagogům, skautům a členům LPR Ná-
chod za jejich obětavý přístup ke sbírce.

Zásadní podíl na úspěšnosti celé náchodské sbírky mají zejména dvě 
pilné organizátorky, které se již mnoho let věnují práci pro Ligu proti ra-
kovině, paní Helena Vomáčková a paní Eva Hrnčířová, samy onkologické 
pacientky. Veliký dík také patří pracovníkům a pracovnicím České pošty 
Náchod a jejího depa pod vedením paní Wiesnerové a paní Šedivé, kteří 
zabezpečili spočítání a zpracování výsledků sbírky.

Za pomoc při sbírce nabízejí členové Ligy proti rakovině Náchod pro 
studenty středních škol preventivní přednášky. V této oblasti se náchod-
ské sdružení může pochlubit pozoruhodnými výsledky. Jen v loňském 
roce její členové proškolili na pěti přednáškách celkem 198 středoškolá-
ků a také 37 pedagogů. Součástí přednášek je vždy i nácvik samovyšetře-
ní pro prevenci rakoviny prsu na fantomových modelech. Další význam-
nou součástí činnosti náchodské LPR jsou školami velmi žádané odborné 
přednášky MUDr. Vladimíra Müllera o vzniku a příčinách rakoviny pod 
názvem Rakovina je choroba genů. 

Náchodský region je již tradičně oblastí, kde má Květinový den kaž-
doroční vstřícné přijetí a podporu veřejnosti, dárců z řad občanů. Záro-
veň je také důležité, že významná část výtěžku sbírky se vždy vrací zpět 
do regionu, například pro Hospic Anežky České v Červeném Kostelci.

Mgr. Renata Lelková, Liga proti rakovině Náchod

cHAlOuPKA Ve dVOrsKé ulIcI
V březnovém čísle tohoto zpravodaje jsme Vás informovali o dů-

vodech znepřístupnění chodníku vedle zchátralé chaloupky čp. 126 
Hronov ve Dvorské ulici a dále o postupu stavebního úřadu v této 
záležitosti. Protože chaloupka stále stojí a oplocení před ní rovněž, 
někteří z Vás nám i vedení radnice opět pokládají dotazy, jestli se 
vůbec něco děje. Zeptali jsme se proto za Vás.

Ing. Jiří Polák ze stavebního úřadu nám k celé záležitosti sdělil: „V úno-
ru stavební úřad provedl kontrolní prohlídku stavby, v rámci které přivo-
laný znalec z oboru stavebnictví objevil takové stavebně technické závady 
(závažné statické poruchy), pro které stavba hrozí zřícením a které tak 
mohou vážně ohrozit životy a zdraví kolemjdoucích osob. Dále bylo kon-
statováno, že budova je neopravitelná, resp. náklady na její opravu a dal-
ší zabezpečení by byly vynaloženy nehospodárně. Stavební úřad po před-
ložení znaleckého posudku proto neprodleně zahájil řízení o odstraně-
ní této stavby, nařídil ve věci ústní jednání a její majitelce nakonec naří-
dil neodkladné odstranění této budovy. Majitelka budovy si bohužel reál-
né nebezpečí stále neuvědomuje a chaloupku si chce spravovat dle vlast-
ního uvážení a umístit do ní výtvarnou dílnu. Protože vydané rozhodnu-
tí dosud není v právní moci, lze ze strany vlastníka budovy očekávat při-
nejmenším odvolání či další průtahy a komplikace.“

O dalším osudu chaloupky a postupu stavebního úřadu v dané 
věci Vás budeme průběžně informovat.                          Redakce HL



VýstAVA FOtOKlubu KIs HrOnOV
Díky obětavosti předsedy hronovského fotoklubu Zdeňka Šulce se 

i v letošním roce podařilo uspořádat členskou výstavu fotografií. Své prá-
ce vybralo a představilo 11 fotografů. 

Výstava byla zahájena vernisáží 11. 6. 2015 v 17 hodin ve foyer Sálu Jo-
sefa Čapka v Hronově. Úvodního slova se ujal Pavel Rejtar a postupně 
představil každého z autorů u jeho fotografií. Vernisáž oživilo vystoupení 
orchestru ZUŠ Hronov pod vedením Miloše Meiera, za což mu patří po-
děkování. Poděkování patří také KISu Hronov za zajištění sálu a poskyt-
nutí občerstvení. Téma fotografií bylo různorodé podle zájmu fotografu-
jících, a proto jsou ke zhlédnutí snímky krajin a detailů přírody, portrétů, 
reportážních záběrů až po akty a výtvarně pojaté náměty. 

Příjemným překvapením byl zájem veřejnosti a slušná účast při zaháje-
ní výstavy. Výstava ješte probíhá i v měsíci červenci, a to do 10. 7. 2015. 
Další akcí bude v září vyhodnocení Ratibořického mapového okruhu 
a výstava nejúspěšnějích fotografií z RMO.                                         RN

VšIcHnI POsPOlu
Aneb den dětí V PArKu A. jIrásKA

V parku A. Jiráska se 2. 6. 2015 uskutečnilo výjimečné setkání. Společ-
ně tu přišly oslavit Den dětí babičky a dědečkové z Domova odpočinku 
ve stáří Justynka, členky Klubu Pohoda z Hronova, členky Klubu seniorů 
z Velkého Poříčí, děti z MŠ a ZŠ speciální NONA, o.p.s. (místem Nové 
Město n. Metují, Hronov) a děvčata ze 6. ročníků ZŠ a MŠ Hronov. Vše 
bylo realizováno pod záštitou DDM Domino.

NONA, o.p.s. poskytuje služby v oblasti výchovy a vzdělávání zdravot-
ně postižených dětí a žáků s mentálním postižením, kombinovanými va-
dami a autismem. Tyto děti si připravily pro diváky dvě představení – Po-
hádku o Červené karkulce a Afrika. Myslím si, že všem přihlížejícím se 
to moc líbilo a obdivovali, co jsou děti s handicapem schopny se zvlád-
nout naučit. Poté absolvovaly různé soutěže, při kterých je doprováze-
la děvčata ze 6. ročníků základní školy. Postižené děti např. poznávaly 
pohádkové postavy, skládaly dřevěné puzzle, házely míčkem…. A jak se 
do toho zapojila starší generace? Babičky a dědečkové vděčně sledovali 
představení, babičky z Klubu seniorů z Velkého Poříčí uháčkovaly odmě-
ny v podobě různých zvířátek, trpaslíků apod.

Děti s handicapem, děti zdravé a senioři byli pospolu. V jeden okamžik 
se propojilo několik „sociálních světů“ a bylo zjevné, že je v tom všem 
dobře a že si ty společné chvíle užívají. 

Po příchodu do školy jsem vnímala, jak je důležité toto dopoledne za-
končit povídáním o tom, co děti prožily, jak se v tom cítily. Některé se 

s handicapovaným člověkem setkaly poprvé, některé zkušenosti měly. Já 
sama jsem tam viděla z jejich strany velkou míru schopnosti vcítit se do 
těch druhých. Reagovaly na postižené děti empaticky, kdy jim trpělivě 
pomáhaly s plněním daných úkolů, kdykoli to bylo potřeba. Někdy ver-
bální komunikace s postiženými dětmi nebyla pro ně snadná, o to víc se 
pak dostávala do popředí ta neverbální komunikace – úsměv, oční kon-
takt, přikyvování, fyzická blízkost, dotek atd. 

 Věřím, že osobní zkušenost je tím nejlepším učitelem. Děvčata ze 6. 
ročníků měla příležitost přirozeně pozorovat respekt, přijetí druhého 
člověka bez ohledu na jeho odlišnosti. Ze zpětné vazby, dotazů dětí bylo 
zřejmé, že to pro ně byl silný prožitek. Přála bych si, aby v nich zůstal 
hodně dlouho a přišly další…..

Mgr. Petra Fettersová, školní psycholožka

KlAdsKé POMezí
Má nOVé PrOPAgAční MAterIály!

V Kladském pomezí vyšla další série nových propagačních materiá-
lů. Materiály vydala destinační společnost Branka, o.p.s., která se stará 
o rozvoj cestovního ruchu v regionu. Jedná se o inovovanou ilustrova-
nou mapu k oblíbené cestovatelské hře „S toulavým baťohem do Klad-
ského pomezí“. Pro letošek je však obohacena o mnoho dalších tipů 
na výletní místa, které pokrývají celou zadní stranu mapy. Hra je také 
rozšířena o dalších jedenáct výdejních míst, kde mohou soutěžící zís-
kat samolepky a vyzvednout si krásnou cenu v podobě zábavného fris-
bee. Pro ty návštěvníky, kteří ještě Toulavý baťoh neznají, vyšly propa-
gační letáky a plakáty. 

Jako další novinkou jsou mapy s cyklotrasami v Kladském pomezí, kte-
ré díky svému praktickému formátu schováte na svých cestách jednodu-
še do kapsy. Na zadní straně mapy naleznete tipy na čtyři cyklovýlety, 
díky kterým jednoduše poznáte celé Kladské pomezí a při nichž může-
te využít i pravidelné linky cyklobusů. K mapce si nezapomeňte přibalit 
i jízdní řády cyklobusů obou linek.

Veškeré tyto materiály můžete získat v informačních centrech Klad-
ského pomezí nebo si je jednoduše stáhněte na www.kladskepomezi.cz 
v sekci Ke stažení.

Kontakt: BRANKA, o.p.s., Němcové 2020, 547 01 Náchod
www.kladskepomezi.cz, tel.: 491 405 185



InFOrMAční centruM HrOnOV

Turistická sezóna je v plném proudu a naše informační centrum na-
vštěvuje stále větší množství turistů, cyklistů a návštěvníků ze všech kou-
tů Čech i ze zahraničí. Máme radost, že jim můžeme nabídnout celou 
řadu poutavých propagačních materiálů v českém, anglickém, polském 
i německém jazyce. Turistické noviny, image materiály, mapy Hronova 
i okolí a celou řadu dalších.

Letošním turistickým hitem v celém Kladském pomezí jsou nově vy-
stavěné rozhledny. Necelých pět kilometrů od Hronova, na Slavíkově, 
stojí rozhledna Na Signálu. Informace o této rozhledně najdete v propa-
gačním letáku, který je k dispozici také u nás v IC. Kolegové z Náchoda 
připravují kolekci upomínkových předmětů s motivy rozhledny, které se 
v budoucnu budou prodávat i u nás.

Již od loňského září naše informační centrum nabízí předprodej vstu-
penek do Divadla Dr. Josefa Čížka v Náchodě. Stále více místních využívá 
možnosti zakoupit vstupenku v Hronově a ušetřit si tak cestu do Nácho-
da. Detailní program na nadcházející měsíc najdete na webových strán-
kách Beránku a. s. nebo v brožurce, kterou nabízíme přímo v IC. 

Také jsme již přes rok autorizovaným prodejním místem TICKET-
STREAMu, což znamená, že u nás můžete zakoupit vstupenky na všech-
ny akce, které tento portál nabízí. Aktuálně nejprodávanějšími jsou vstu-
penky na různé letní festivaly. Ať už je to oblíbená Výrava u HK, České 
hrady.cz, Keltská noc v Harrachově, Benátská v Liberci nebo Trnkobra-
ní ve Vizovicích, nabídka je velmi pestrá a další akce najdete na webových 
stránkách Ticketstreamu!

Ve foyeru Čapkova sálu právě probíhá až do 10. července výstava FO-
TOGRAFIE, členů Fotoklubu KIS Hronov. Vstupné je dobrovolné. Na-
vštivte nás ve všední dny od 8 do 17 hodin nebo v sobotu od 9 do 13 
hodin.                                         Dita Poláková, pracovnice IC Hronov

VýMěnA PrůKAzů
OsOb se zdrAVOtníM POstIŽeníM

Od 1. dubna 2015 zahájil Úřad práce ČR vydávání nových průkazů 
osobám se zdravotním potižením (průkaz OZP).

V současné době jsou v platnosti průkazy mimořádných výhod (vydá-
vané do roku 2011 obecními úřady), dále tzv. dočasné průkazy OZP (vy-
dávané Úřadem práce ČR v letech 2012 a 2013) a dočasné průkazy OZP 
vydávané podle současně platné právní normy (vydávané Úřadem práce 
ČR od roku 2014).

Platnost všech těchto průkazů končí k 31. 12. 2015.

V praxi to znamená, že do konce roku 2015 si je musí jejich držite-
lé vyměnit za průkazy nové. V opačném případě přijdou o možnost vy-
užívat výhody, které z jejich držitelství vyplývají. Pokud držitelé těch-
to průkazů chtějí i nadále tyto výhody využívat, je nezbytné, aby se do-
stavili na Kontaktní pracoviště Úřadu práce v Náchodě, předložili stáva-
jící průkaz OZP, aktuální fotografii určenou pro občanský průkaz, roz-
měr 35 x 45 mm, a občanský průkaz a podali si žádost o přechod náro-
ku na průkaz OZP.

Formulář žádosti je dostupný na webových stránkách MPSV ČR 
(http://portal.mpsv.cz//forms)

nebo přímo na pracovištích Úřadu práce ČR.

Po podání žádosti bude požádáno o výrobu nového průkazu OZP a po 
jeho doručení na příslušné kontaktní pracoviště ÚP ČR budou klienti ná-
sledně písemně informováni o možnosti si jej vyzvednout. Při jeho pře-
vzetí se vybírá správní poplatek ve výši Kč 30,-.

Doporučujeme nenechávat výměnu průkazů na poslední chvíli, v závě-
ru roku očekáváme zvýšený počet žadatelů o výměnu průkazů a celý pro-
ces tak bude časově náročnější.

Úřad práce ČR, Krajská pobočka v Hradci Králové, Kontaktní praco-
viště Náchod, tel. 950 138 111, posta@na.mpsv.cz, www.uradprace.cz

Klíč K rAdOstI
Kam nechodí slunce, tam chodí lékař. Všichni, milí čtenáři, toto 

rčení moc dobře známe. Slunce, životodárná hvězda, bez které by ži-
vot na naší planetě nemohl existovat. Potřebujeme ho nejen k živo-
tu, ale i ke štěstí a zdraví. Dodává nám teplo, světlo, vitamín D a díky 
tomu ovlivňuje i enzymatické reakce v těle, dodá nám optimismus 
a dobrou náladu. Proč se ho tedy tak bojíme? Protože jsme neustá-
le upozorňováni na to, jak nám škodí, a největším strašákem pro nás 
všechny je rakovina. Pojďme se na to ale podívat z té pozitivní strán-
ky. Co vše můžeme přiměřeným sluněním získat? Při dopadu ultrafia-
lových paprsků na naši kůži se spustí chod přímo zázračné továrny. 
Terapie sluncem neboli Helioterapie byla na přelomu 19. a 20. sto-
letí, kdy ještě nebyla objevena antibiotika, pokládána za hlavní meto-
du boje proti nakažlivým nemocem. Již v té době se potvrdilo, že po-
kud vystavíme svá těla kontrolovatelnému množství slunečních paprs-
ků, náš zdravotní stav se změní k lepšímu. Léčba sluncem totiž sni-
žuje krevní tlak, hladinu cholesterolu i cukru v krvi, přináší úlevu li-
dem s dušností či astmatem, odstraňuje únavu, zvyšuje svalovou sílu 
a výkonnost, ničí bakterie, hojí rány, akné, plísně či ekzémy, posiluje 
imunitní systém a má mnoho dalších blahodárných účinků. Nutno si 
však připomenout, že pouze v přiměřeném množství. Co to zname-
ná? Vyvarovat se úpalu, začít s krátkým pobytem na sluníčku a častě-
ji. Čím výše je slunce na obloze, tím silnější jeho paprsky jsou. Proto 
v létě musíme být opatrní zejména mezi desátou a šestnáctou hodi-
nou. Krémy a oleje si vybírat pečlivě, mohou obsahovat složky, které 
se na sluníčku mění v škodlivé látky, a raději se chránit nějakým svět-
lým plátěným oděvem. Brýle vybírejme s UV filtrem, abychom ochrá-
nili oční čočku, konzumujme více ovoce a zeleniny, které obsahuje 
hodně vitamínu E, C, A, selenu a jiných antioxidantů, které volné ra-
dikály ničí, a v neposlední řadě nezapomínejme sebe i pokožku řád-
ně hydratovat, a to nejlépe čistou vodou. Přeji vám jen radost, úsměv 
a zdraví ze slunečních paprsků a krásné pohodové léto.

Michaela Ječmínková



štěstí
Přeje PřIPrAVenýM

zdravotnická
záchranná

služba
Královéhradeckého

kraje

155 bezplatná tísňová linka zdravotnické záchranné služby 
(zzs), určená k přijímání informací o náhle vzniklém ohrožení živo-
ta nebo jiném poškození zdraví (náhle vzniklé onemocnění, úraz nebo 
jiné zhoršení zdravotního stavu, které působí prohlubování chorobných 
změn, jež mohou vést bez neprodleného zásahu zdravotnické záchran-
né služby ke vzniku dlouhodobých nebo trvalých následků, případně až 
k náhlé smrti, nebo náhle vzniklá intenzivní bolest nebo náhle vzniklé 
změny chování a jednání postiženého ohrožující zdraví nebo život jeho 
samého nebo jiných osob).

Tísňová linka 155 je v provozu nepřetržitě a je zdarma. Nedílnou sou-
částí příjmu tísňového volání je poskytování telefonicky asistované prv-
ní pomoci, zejména v případě nutnosti provádět neodkladnou resuscita-
ci. Tuto pomoc není schopna poskytnout žádná jiná tísňová linka. Pro-
to v případě jakýchkoliv akutních zdravotních problémů doporučujeme 
vždy použít národní tísňové číslo 155. 

základní činnosti zzs
l Nepřetržitý kvalifikovaný příjem tísňových výzev na linku 155
l Vyhodnocení stupně naléhavosti, rozhodnutí o nejvhodnějším oka-

mžitém způsobu řešení tísňové výzvy podle závažnosti zdravotního 
stavu pacienta, vyslání a operační řízení výjezdové skupiny ZZS

l Řízení a organizace přednemocniční péče a spolupráce se složkami In-
tegrovaného záchranného systému

l Poskytování instrukcí k zajištění a provádění první pomoci do příjez-
du ZZS na místo

l Vyšetření pacienta a poskytnutí zdravotní péče, včetně případných 
neodkladných výkonů k záchraně života, provedené na místě události, 
které směřují k obnovení nebo stabilizaci základních životních funkcí 
pacienta

l Soustavnou zdravotní péči a nepřetržité sledování ukazatelů základ-
ních životních funkcí pacienta během jeho přepravy k cílovému posky-
tovateli akutní lůžkové péče, včetně přepravy pacienta letadlem

l Třídění osob postižených na zdraví podle odborných hledisek urgent-
ní medicíny při hromadném postižení osob v důsledku mimořádných 
událostí nebo krizových situací.

struktura zzs v čr
ZZS je organizována v krajské působnosti jako příspěvková organiza-

ce jednotlivých krajů. Součástí ZZS je rovněž Letecká záchranná služba, 
financovaná Ministerstvem zdravotnictví. Zařízení ZZS vždy tvoří ředi-
telství, zdravotnické operační středisko (dispečink) a výjezdové základny 
s výjezdovými skupinami. Její nedílnou součástí je rovněž pracoviště kri-
zové připravenosti a vzdělávací a výcvikové středisko.

Výjezdové skupiny zzs
l Rychlá zdravotnická pomoc (RZP) - obvykle dvoučlenná výjezdová 

skupina bez lékaře, tvořená dvěma zdravotnickými záchranáři, z nichž 
jeden je v pozici řidiče (příp. zdravotnickým záchranářem a řidičem)

l Rychlá lékařská pomoc (RLP) - výjezdová skupina s lékařem přítom-
ným ve velkém sanitním voze

l Rendez-Vous, neboli setkávací systém (RV) - moderní způsob organi-
zace práce lékaře záchranné služby, kdy vyjíždí na místo zásahu v ma-
lém sanitním voze řízeném zdravotnickým záchranářem, případně ři-
dičem - záchranářem. RV umožňuje využití lékaře efektivněji a ekono-
mičtěji.

l Letecká záchranná služba (LZS) - výjezdová skupina tvořená lékařem, 
zdravotnickým záchranářem a pilotem. Hlavním úkolem LZS je rych-
lý transport lékařského týmu na místo události.

Výjezdové středisko náchod je tvořeno dvěma posádkami RZP 
a lékařem RV v nepřetržitém provozu. 

Kontaktní údaje:
Zdravotnická záchranná služba Královéhradeckého kraje, p.o.
Hradecká 1690/2A, 500 12 HRADEC KRÁLOVÉ
Tísňová linka 155
Fax pro volající s vadami řeči nebo sluchu: 495 220 279
Informační linka 841 155 155
Ústředna 195 755 111
e-mail: info@zzskhk.cz; web: www.zzskhk.cz

Nakupujte či prodávejte na www.charitativniaukce.cz a podpořte pro-
jekt financování obědů sociálně slabým školákům.

Potřebujete rozšířit okruh zákazníků? Chcete zpeněžit nepotřebné 
věci? Není vám lhostejný osud sociálně slabších dětí?

Nabídněte v charitativních aukcích dětské oblečení, šperky, knihy, 
elektroniku. Na své si přijdou všichni, kdo se zabývají ruční výrobou 
a chtějí své produkty zpeněžit. Zapojit se můžou i firmy, které vyřa-
zují techniku a nahrazují ji moderní. Sami si určíte, kolik procent z vý-
těžku aukce darujete Světýlku. Prodávající automaticky obdrží potvrzení 
o výši daru. Veškeré příjmy z prodeje jdou na transparentní účet a bu-
dou v tomto období použity na financování teplých obědů ve školních jí-
delnách pro sociálně slabé děti. 

Proto přijďte prodávat a nakupovat na charitativniaukce.cz !

Anotace projektu
Charitativní aukce www.charitativniaukce.cz byly založeny jako dal-

ší zdroj financování dobročinných aktivit neziskové organizace Světýlko 
o. p. s., která pomáhá potřebným již od roku 2008. Její činnost je zamě-
řena na děti, mládež a seniory. Princip charitativních aukcí spočívá v tom, 
že osoba prodávající v aukci nějakou věc i službu si sama určí, kolik % 
z výtěžku aukce daruje Světýlku a kolik si ponechá. 

V současnosti díky tomuto projektu financujeme po dobu jednoho 
školního roku teplé obědy ve školních jídelnách dětem ze sociálně sla-
bých rodin. Výše úhrady činí 5 000 Kč a peníze jsou zasílány přímo škole 
nebo školní jídelně, takže příspěvek není možné zneužít na něco jiného.

85. jIrásKůV HrOnOV se blíŽí
Pokud máte k dispozici volné ubytovací 
prostory, které byste mohli poskytnout 
návštěvníkům 85. Jiráskova Hronova, 

nabídněte je prosím
v kanceláři KIS Hronov, v IC Hronov

nebo na e-mailu: reditel@kulturahronov.cz
nebo na tel.: 491 483 314, 737 608 373

termín letošního jiráskova Hronova
je od 31. 7. do 8. 8. 2015.

Děkuji.
Marcela Kollertová, ředitelka KIS Hronov



Páter HAVlOVIcKý                             3. díl
Kdo byl Mikuláš, nemohla jsem více zvěděti než toto. V kterém 

roku nevím (snad se ještě doptám), chytili v panských lesích dva rus-
ký vojáci, co vlastně byli, nevím (snad Seidl Ti píše více), a odvedli je 
na náchodský zámek a tam je uvěznili. Na náchodském zámku byl prý 
tenkrát na návštěvě nějaký ruský kníže a ten je chtěl poslat nazpět do 
Ruska. Náš farář prý tam tenkrát byl a s panem hofrátem tak snaž-
ně za uprchlíky prosil, až jim je konečně ten ruský pán daroval s tou 
podmínkou, že se nikdy více do Ruska nevrátěj. Jednoho si nechal pan 
hofrát a dal ho do jednoho dvora za hlídače, a druhého si přivezl pan 
farář do Hronova. Koupil mu dva koně, Myšku a Hnědku, a Mikuláš 
zavážel díry a pomocí jiných kopal a rounal fara. Potkal-li někdě fa-
rář nějakého tuláka, hned se to ptal, proč nepracuje, a když řekl, že 
nemá co, vzal ho hned s sebou a říkal: „Jen pojďte, já vám práci opat-
řím.“ Les nechal kácet a říkal: „Na jednom místě to beru a na dru-
hém dávám, ale ponese to užitek.“ Zrouna pod nynějším křížem byly 
dvě ohromné díry. Tam nejdříve musel Mikuláš svážet kamení, hlínu, 
roští a vše, ale šlo to velmi pomalu. Tu řekl farář: „Milej Mikuláši, to 
my nezmužem, tady nám musí pomoct Pánbůh.“ A Mikuláš musel ko-
pat struhy, které všecky vedly do prusmyku, a tím všechen nános do 
nich přišel a tak se poznenáhlu vyplnily. Nyní na tom místě je hezké 
pole. A tak všude stromy sázel, nad dolečkem byla řada třešní a ces-
ta až k lesu byla vroubena bezem. Říkával, když sem přišel, však si tu 
ani nemá kam vrána sednout. Mikuláš uměl česky, ale ruštinu stále při-
plítal. Oženil se, vzal si jednu služku na faře, kde pak byli spolu. Poz-
ději se dostal do šonovského dvora za hlídače. A syn po něm je pan-
ským kočím na náchodském zámku. Darebáků mnoho přivedl na dob-
rou cestu, uměl jim tak mluvit do duše, že až plakali.

Když mu někdo přinesl na modlení, říkal: Pomodlete se sám a pení-
ze dejte chudému. Nemožno-li vám jíti do kostela, pomodlete se kde-
koliv, všude je dům boží, rozhlédněte se, jak Bůh vše dokonale stvořil, 
všimněte si každého broučka, každé travičky a to bude ta nejlepší mot-
litba. Starého Michálka také uzdravil. Michálek byl velmi těžkomyslný. 
Tu ho navštěvoval, těšil, vodil ho s sebou po lesích a pak mu vymohl 
hájemství, aby s tím přišel na jiné myšlenky. V čas cholery spal Michálek 
u doktora, u jeho postele na zemi, tak se bál smrti.

 V tom čase přijel z Uher bratr farářův, havíř, a ten seznal, že v kra-
jině naší je uhlí. Před ním nějaký snad Prus taky zkoušel na kolika mís-
tech kopat. „Mutoval“ nejdřív ve Žďárkách, v Milířích, v Padolské hoře 
na kolika místech, až všechny svoje peníze do podniku dal. Tu farář pro 
dobro zdejšího lidu mu všechny svoje úspory, ba ještě mnoho si vypůj-
čil, a dal je bratrovi do jeho podniku, avšak nic nedocílili. Bratr havíř 
stále na něho o nové peníze naléhal, a když ten mu řekl, že se to s jeho 
stavem nesrovnává, aby nadělal dluhů a snad je zaplatit nemohl, to mu 
bratr nadal černých chlapů a jak věděl. Faráře to velmi dojalo a z vese-
lého, bodrého muže stal se samotář. Nikam nešel, a jako by se lidí bál, 
nikdo ho z fary nemohl dostat.. Tu Michálek se mu odsloužil, býval na 
faře často. Farář si ho oblíbil, a ponevádž nemohl celé noci spáti, sedí-
val u něj každého večera. Farář obyčejně něco četl, buď nahlas nebo jen 
pro sebe, a často se stalo, že přitom vsedě usnul. To jak Michálek zpo-
zoroval, tak se tiše vytratil. Ledvaže ale ulehl, přišla děvečka z fary, že 
má přijít k jemnostpánoj.

Jednou se sešel v Náchodě s paní Duchodňovou a ta ho navedla, aby 
nějak pana faráře k nim přivedl. Jednou ho tady přemluvil a šel s ním. 
Když přišli do trhovky, tak faráře najednou napadlo, že nepujde, sedl 
na zem a nechtěl živou mocí z místa. Michálek zkoušel to všelijak, pro-
sil, zlobil se až konečně ho pohnul, že šel s ním k Duchodním. Tam ho 
celý den vyráželi, ale nadarmo. Až se konečně uzdravil u Seidlů při ja-
kési zábavě, o které povídal strýc, že Ti bude psát. Z hronovských ho 
navštěvoval strýc S., zbečnický Krejčí. Sám často chodil do Roketníka 
k Vejrom, Tomkom a Prouzom. U Tomků také vysázel mnoho stromů.

Žid byl za Regnerem jeden, totiž Grätz, otec nynějšího. Prodával ko-
řalku a jeho žena pekla pro lidi buchtičky. Byl velmi hodný, bohat nebyl. 

Do stavení také chodil, radil a všeho všude si všimnul. Na jednom 
zpozoroval v letě teplou čepici, i toho nabádal, proč ji nosí, že to není 

zdravé. U nás býval dosti často, nejvíce na zahradě, kde také kyselou 
vodu našel. Říkávala maminka, že často seděl nad bařinou se stéblem 
v ústech, a jak bublina vyskočila, honem ho nasadil a pil. Zemřel chud, 
ještě spíše nějaký dloužek zůstal.

O té tkalcovně, vlastně přádelně, ještě mnoho nevím.V. a M. mno-
ho z toho nepamatují a strýc S., ten to plete všelijak, z toho si mnoho 
nevybere. Nejdříve to snad začalo v Adrspachu. Majitel adrspašského 
zámku Nádherný dal ve svém zámku k tomu účelu sál a povolal mistra z 
Belgie, a ten je učil příst a len na jiný způsob močit, než jak dříve bylo v 
obyčeji. Z Hronova se jich bylo tam několik učit. Štrouf, Nývlt, Sedláč-
ková a Nývltová. Ty pak když se vyučili, přádli, a jiné učili u Habrů, to-
tiž naproti tatínkoj v tý vejmeniční sedničce, kdo z bytu platil, zda obec, 
nevědí. Len močili u splavu u židů, podrobnějšího však nic dosud nevím. 
Přízi, která byla velmi jemná, pak od nich kupoval Krejčí, Prouza, Sei-
dl. Ty pak z ní dali dělat plátna, která byla prý jemná jak hedvábí. Kníže 
Zipe snad vypravoval arcivévodovi Štěpánovi, jaké na jeho panství krás-
né plátna vyrábějí. Seidl dostal objednávku. Pak s ními jel do Prešpur-
ku. Ale o tom Ti bezpochyby psal, neb to je jeho koníček, jak byl u ar-
civévody Štěpána s plátny a co na nich vydělal. A tak, jak sama soudím, 
pláteníci asi vydělali, ale přástevníci mnoho medu neměli, a tak to snad 
tiše zaniklo. Chceš-li více o tom, piš, budu se ještě poptávat. Benda, jak 
maminka říkala, byl Krobot. Ty zase povídali, že Polák.

Zůstalo jich tu několi, když tudy táhli ve francouzské válce. Zů-
stali tady totiž v Poříčí Barkovský, Jarkovský, Kučera. Rádi se všech-
ny napili. A Benda když byl napilý, rád se hrdě vypnul a říkal: „Já jsu 
Benda.“

Prozatím posílám, nevím, budeš-li se mnou spokojen, jen mně piš 
v čem Ti to opravit, a já Ti ráda, co mi bude možného, seženu. Tebe, 
Mařenku a děti já, všichni srdečně pozdravujem. 

Tvá upřímná sestra Božena

Piš, prosím, jen několik slov, zdali jsi to obdržel. 

Připravila: Růžena Šťastná

zAMěstnAncI sAAr guMMI
POMáHAjí zísKAt
PřísPěVeK sPOlKůM V regIOnu

Mikrosponzoring Saar Gummi Czech (SCG) je šancí zejména klu-
bů, spolků a škol získat příspěvek na veřejně prospěšné aktivity. Vlo-
ni firma tímto způsobem rozdělila přibližně čtvrt miliónu korun a i le-
tos podpoří sponzorskými příspěvky akce a veřejně prospěšné aktivi-
ty, které navrhnou zaměstnanci SGC a které splní kritéria pro přidě-
lení příspěvku.

Obdarovaná organizace musí vykazovat vlastní aktivní a nezištnou čin-
nost. Když ji pak některý z příznivců nebo členů, který je zároveň za-
městnancem SGC, navrhne na udělení příspěvku, může získat maximálně 
6 tisíc korun na jeden návrh. Při vícenásobné žádosti od více zaměstnan-
ců SGC se může částka až zdvojnásobit.

Maximum bodů, které určují výslednou částku, mohou dosáhnout ak-
tivity v Červeném Kostelci a Velkém Poříčí, se zvyšující vzdáleností po-
čet bodů klesá. Dále mikrosponzoring preferuje zejména aktivity zamě-
řené na děti a mládež a v pořadí posledním kritériem je propagace SGC. 
Maximum je například za dlouhodobé umístění loga na viditelném místě, 
na druhou stranu nulová propagace udělení příspěvku vylučuje.            -pl-



PROTO .CZ  s.r.o.PROTO .CZ  s.r.o.
velkoobchod - maloobchod - montáže

voda - topení - plyn

tel.: 491 481 491
fax: 491 481 304

mob.: 774 699 702
mob.: 774 699 703
proto.cz@seznam.cz

Hostovského 313
549 31 HRONOV

Přistavení kontejnerů dle dohody,
velikosti 3 - 15 m3.
Odvoz stavební suti, domovního odpadu
a jiného materiálu.
Dovoz písku, štěrku, betonu,
dřeva a ostatních materiálů.

ZEMNÍ A VÝKOPOVÉ PRÁCE

Jan Dudek – Červený Kostelec
Tel. 777 671 671

www.kontejnery-dudek.cz

Přistavení a odvoz kontejnerů
- likvidace odpadů -

doprava stavebních materiálů

Kostelecká 151
549 31 Hronov

tel./fax: 491 483 857

Daneš Fiala

www.strechy-fiala.cz
e-mail: fiala anes@seznam.cz

mobil: 776 756 543
b

Kostelecká 151
549 31 Hronov

tel./fax: 491 483 857

Daneš Fiala

www.strechy-fiala.cz
e-mail: fiala anes@seznam.cz

mobil: 776 756 543
b Kostelecká 151

549 31 Hronov
tel./fax: 491 483 857

Daneš Fiala

www.strechy-fiala.cz
e-mail: fiala anes@seznam.cz

mobil: 776 756 543
b

Daneš Fiala

Kostelecká 151
549 31 Hronov

tel./fax: 491 483 857

Daneš Fiala

www.strechy-fiala.cz
e-mail: fiala anes@seznam.cz

mobil: 776 756 543
b

PokláDáme všechny Druhy střešních 
krytin, izolace Plochých a šikmých 

střech, montáž střešních oken. 
veškeré klemPířské Práce.
výPočty střech zDarma.

Přijímáme objeDnávky!

PRODEJ DVEŘÍ
Město Hronov nabízí k prodeji použité dřevěné dveře šířky 
60 cm, 90 cm a 110 cm, výšky 197 cm, v pravém i levém provedení. 
Dveře jsou v dobrém technickém stavu, plné, hladké, bílé, bez kliky. 
Vyrobeny byly jako požární uzávěr, není k nim však atest.
Cena:  dveře šíře 60 – 90 cm Kč   750,- vč. 21% DPH
 dveře šíře 110 cm Kč 1200,- vč. 21% DPH
V případě zájmu mne, prosím, kontaktujte.
Telefon: 733 792 669, e-mail: sarka.simonova@mestohronov.cz



Koupím
pozůstalost – veteš.
Vyklidím půdu, sklep, byt, dům.

608 103 810

Nabízím
kadeřnické
služby

dámské,
pánské

a dětské
(Kalinův dům Hronov)
Vlasta Klennerová (Špeldová)
Na drahách 924, Hronov
Objednávky na tel: 733 329 356 KAMENICTVÍ

Jiří Smutný
Zbečník 263, Hronov

smu@seznam.cz - tel. 603173075

Antikorozní 
nástřiky 
dutin a spodků
vozidel

Mobil: 723 383 823

Celor
oční 

provo
z Koupím

vojenské a hasičské 
přilby a vše 
z obou válek.

Tel.: 608 103 810

Uvedena je hrubá mzda včetně benefitů po plném zapra-
cování. Místem práce je Stolín 105, Červený Kostelec.

www.sgc.cz, tel. 491 467 442
e-mail: personalni@sgc.cz

Saar Gummi Czech, evropský leader ve výrobě 
vytlačovaných pryžových těsnění pro automobily, 

hledá zaměstnance na pozice:

33 000 Kč
50 000 Kč
50 000 Kč

Provozní elektrikář                                      
Vývoj dílů (i čerstvý absolvent VŠ) 
Technik zlepšování a FMEA 

prodám
dvougaráž v Bosně.

Tel.: 777 232 122

finanční půjčky do domácností

mobil: + 420 737 877 816
        a + 420 777 650 580

POMOCNÉ PRÁCE 
DOMA A NA ZAHRADĚ

- provedu drobné tesařské a výškové 
práce, drobné opravy, natírání, sekání, 
štípání dřeva, vyklízení, bourání a jiné.

Vše po domluvě.     Tel.: 733 772 500 



Nabízíme do proNájmu
obchod v centru Náchoda.

O celkové rozloze 325 m2 s příslušenstvím. Cena dohodou. Zacho-
valý objekt po celkové rekonstrukci vhodný pro obchodní a jiné 
podnikatelské účely, s možností rozšíření o III. a IV. NP s výtahem.
Parkování ve dvoře objektu.               Bližší info na tel. 737 261 680.

L I N K,   jazykové centrum
Masarykovo nám. 56, Náchod
Akce:
Skupinové kurzy AJ a NJ ZDARMA
od 1. do 20. září 2015

www.linknachod.cz
www.nemcinahronov.cz Stálá nabídka:
tel. 704 405 771 Náchod – AJ, NJ, RJ, FJ
info@linknachod.cz Hronov – NJ; kittova@seznam.cz
tel. 604 560 368

vyhlašuje pro své zákazníky letní akci

1 + 1 (1 sklo zdarma)
Jedno sklíčko platíte,
druhé máte od nás zdarma! 
(Platí pro multifokální brýlové čočky do konce měsíce srpna)
- a k tomu výrazné slevy na loňské modely brý-

lových obrouček
 (slevy až 80% z původních cen)
- slevy na sluneční brýle a další akce
Přijímáme benefity, platební karty, hotovost, přijímáme a odečítáme 
recepty od všech pojišťoven (sleva). Právě nyní je nejvhodnější doba 
na pořízení brýlí - velké letní slevy na obroučky, akce 1+1 a další!
Najdete nás ve Vašem okolí na adresách:
Police n. Met., Tř. 17. listopadu 291, tel.: 491 541 201,
Hronov, T. G.Masaryka 511, tel.: 702 148 817
Broumov, Generála Svobody 15, tel.: 491 487 826,
Červený Kostelec, Sokolská 541, tel.: 491 426 189
a další na www.inekooptik.cz

INEK         PTIK



cílOVá rOVInKA…
… i tak by se daly nazvat poslední měsíce u nás ve školce ve Velkém 

Dřevíči. Jede se  na plný plyn, projíždí se od jedné akce a radovánky k dal-
ší, řádně si užíváme stále teplejšího jara a pomalu začínajícího léta a sna-
žíme se vyladit do té správné pozitivně veselé nálady.

Abych to ale vzala po pořádku. 27. dubna předškoláci z třídy Brouč-
ků zahájili plavecký výcvik. Každé pondělí dojíždějí do bazénu v Náchodě, 
kde se pilně učí splývat, dýchat do vody, položit se na ni, potopit a dou-
fejme, že do 22. 6., kdy kurz končí, budou ze všech zdatní plavci s tím nej-
lepším mokrým vysvědčením.

Poslední duben patřil již tradičně svatojakubskému svátku - pálení ča-
rodějnic. Nezapomněli jsme se tedy jaksepatří „vyfešákovat“ v maskách 
čarodějnic, kouzelníků a bab zaklínaček jsme s písní nejdříve navštívili 
poštu, školu a nový obchod a pak i místní firmu ALIEN a truhlárnu pana 
Navrátila. Průvod jsme zakončili ve školce, kde jsme jednu malou papíro-
vou čarodějku neopomněli spálit na hranici.

V květnu naplno započaly přípravy a nácviky na představení ke svát-
ku matek. Besídka proběhla 13. 5. Děti maminkám zazpívaly spoustu pís-
ní, přednesly básničky, zatancovaly nějaké ty tanečky, dokonce přišly přát 
i kovbojové a indiáni spolu s Červenou karkulkou, vlkem i myslivcem, 
a dokonce zazněla i angličtina. Letošní vystoupení bylo natolik povedené, 
že jsme na něj pozvali i školáky, kteří se přišli podívat 3. 6.

19. 5. k nám do školky přijela dentální hygienistka s malým dráčkem, 
od kterých jsme se dověděli, jak o zuby správně pečovat, jak je čistit 
a proč je to důležité, co jíst nebo naopak nejíst, aby se nám zoubky ne-
kazily.

28. 5. jsme se vypravili na výlet do Adršpašsko - teplických skal. Prošli 
jsme celý velký okruh, od Krakonoše jsme si vyprosili vodu, projeli se lo-
dičkou a pěkně hlasitě jsme zavolali na ozvěnu. Pochopitelně jsme neza-
pomněli za pomoci ukazatelů hledat skalní útvary, které něco připomína-
jí. Našli jsme jich hodně, ale ty, které se dětem líbily nejvíce a vyprávěly 
o nich ještě druhý den, byli dozajista sloni na sloním náměstí, svinutý ko-
berec, hlava lvice, opice, želva nebo milenci. Děti ten den překonaly ne-
spočet schodů, vylezly na spoustu menších kamenů, přesto si nikdo ne-
postěžoval na únavu. Celý výlet všichni statečně zvládli.

Od začátku školního roku také probíhala kompletní přestavba zahrady 
pro děti. Nyní, kdy už je vše hotovo, nám 1. 6. na Mezinárodní den dětí 
slavnostně otevřeli zahradu paní starostka a pan místostarosta. Děti si 
samy mohly přestřihnout pásku a kousek z ní si schovat na památku. Ne-
chyběl dětský šampus a nějaké ty sladkosti a pak už zbývalo se na nové 
moderní zahradě s eko prvky patřičně vydovádět.

A na úplný závěr zbývá zmínit poslední červnový týden, ve kterém bu-
doucí školáky čeká nocování ve školce se spoustou her a stezkou od-
vahy. Den na to budou slavnostně pasováni na školáky a celý školní rok 
ukončíme posledním zvoněním ve veselých kostýmech.

A my vám tu všichni z MŠ Velký Dřevíč přejeme krásné a příjemné 
prožití časů dovolených a prázdnin.

Martina Kutá a kolektiv zaměstnanců MŠ

čtVrté VítězstVí zš VelKý dřeVíč
Ve Vybíjené 

V pátek 22. května se konal ve Žďárkách tradiční turnaj málotřídních 
škol ve vybíjené. Dřevíčská škola obhajovala vítězství již po čtvrté v řadě. 
Turnaje se letos zúčastnily tyto školy: ZŠ Babí, ZŠ Bukovice, ZŠ Suchý 
Důl, ZŠ Velký Dřevíč a pořádající škola ve Žďárkách. Naše děti se na ten-
to turnaj velmi těšily a také pilně trénovaly. Nejtěžší zápas bývá pro nás 
již tradičně se žďáreckými dětmi. Tentokrát nás svou výškou hodně pře-
vyšovaly. Samotné utkání skončilo nerozhodně a o naší výhře tedy roz-
hodoval počet vybitých protihráčů v celém turnaji. Vítězství a putovní 
pohár tedy vezeme opět domů.

Pochvalu za bojovný výkon a vzornou reprezentaci naší školy si zaslou-
ží toto družstvo: kapitán Matěj Hampl, Matěj Holub, Matěj Vyhnálek, Ni-
kol Bitnarová, Michaela Slezáková, Eliáš Vinter, Jan Slezák, Adam Přibyl, 
Lucie Hladíková, Štěpán Navrátil, Ondřej Holub a Tomáš Vlach. 

Celkové pořadí: 1. ZŠ Velký Dřevíč
   2. ZŠ Žďárky
   3. ZŠ Babí
   4. ZŠ Suchý Důl
   5. ZŠ Bukovice                  Mgr. Vratislava Vlachová



záKlAdní šKOlA
A MAteřsKá šKOlA HrOnOV

Máme za sebou další školní rok. Po delší době rok, kdy se nám po škol-
ních chodbách a třídách nepohybovali žádní stavební dělníci a řemeslníci. 
Další stavební práce nás čekají už jen o prázdninách ve Zbečníku. Věřím, 
že se rekonstrukce sociálního zařízení podaří zvládnout v termínu a děti 
budou moci přijít do uklizené a vyzdobené školy.

slavnostní otevření zahrady mateřské školy ve zbečníku.
Na novou zahradu jsme se všichni dlouho těšili. K jejímu slavnostní-

mu otevření došlo 1. června. Svátek dětí byl tak pro naše nejmenší svě-
řence opravdovým svátkem a s radostí v očích se děti vrhly na všechny 
hrací prvky, kterou jim slavnostním přestřižením pásky zpřístupnila paní 
starostka Hana Nedvědová spolu s panem místostarostou Josefem Thé-
rem. Naše zahrada je nyní opravdu krásná. Velké poděkování patří Měs-
tu Hronovu a všem jeho zaměstnancům, kteří se na úspěšném projek-
tu podíleli. 

návštěva Paříže a londýna
Pro velký zájem našich žáků jsme se rozhodli, že se opět podíváme do 

Velké Británie, abychom si v praxi ověřili, jak nám angličtina jde v běž-
ném životě. Cestou do Londýna jsme navštívili Paříž, kde jsme vyjeli vý-
tahem na Eiffelovu věž, prošli se po nejznámějších bulvárech a náměstích, 
nahlédli do Louvru a projeli se lodí po řece Seině. Do Velké Británie jsme 
přejeli tunelem pod mořem, navštívili krásná města Hastings a Brighton, 
prošli po krásných bílých útesech a stihli jsme se smočit i v moři. Lon-
dýn nás sice přivítal zimou a lijákem, ale přesto se nám tam moc líbi-
lo. Viděli jsme všechny významné londýnské památky a budovy, svezli se 
na známém „London Eye“, navštívili Přírodovědné a historické muzeum, 
byli jsme i v Toweru a na mnoha dalších místech. Pověstnou „třešničkou 
na dortu“ byla pak projížďka lodí po řece Temži. Ubytování v rodinách 
a konverzaci s „ubytovateli“ všichni zvládli. 

Těší mě, že nám naši žáci v cizí zemi ostudu neudělali. Byli vnímaví, 
spolehliví, slušní a věřím, že si z celé cesty odnesli spoustu zážitků i po-
učení. 

naše sportovní úspěchy
Ve středu 20. května proběhlo ve Světlé nad Sázavou republikové fi-

nále škol v hokejbalu. Za účasti šesti škol v kategorii žáků 4. - 5. tříd do-
sáhli skvělého výsledku sportovci z naší školy. Při dramatickém finálovém 
zápase s družstvem z Hradce Králové dokázali vyhrát a stali se tak vítě-
zi republikového finále. K tomuto úspěchu blahopřejeme. Úspěšné bylo 
i družstvo mladších žáků. Matyáš Polej byl vyhlášen nejlepším hráčem 
a střelcem, Dominik Novák dostal cenu za nejlepšího brankáře.

Po vítězství v krajském finále atletických štafetových závodů se žáci 
naší školy zúčastnili republikového finále, které se konalo v Čáslavi. 
Nejlepších 15 škol z celé republiky zde bojovalo o poháry a medai-
le ve třech kategoriích. Naši žáci bojovali statečně s žáky vyhlášených 
sportovních škol. V této velké konkurenci dosáhli na nádherné 8. mís-
to. Největším zážitkem pak pro ně bylo předávání cen a diplomů z ru-
kou úspěšných českých reprezentantek minulosti – Jarmily Kratochví-
lové a Ludmily Formanové. Všem závodníkům děkuji za skvělou repre-
zentaci školy a panu učiteli Vlachovi za obětavou práci při přípravě dětí 
na tento závod.

Celý měsíc byl u nás doslova nabitý událostmi. Děti ze Zbečníka se po-
dívali do Prahy, výlet na pohádkový zámek do Starých Hradů mají za se-
bou i děti z mateřské školy. Zúčastnili jsme se sportovního dne v pol-
ském Kudowa - Slone, máme za sebou oblíbený závod hlídek. Při závě-
rečných školních výletech a exkurzích navštívili naši žáci mnoho krásných 
míst v okolí Hronova a podívali se i do Krkonoš, Orlických hor nebo na 
Máchovo jezero. I letos jsme uspořádali sportovní setkání mladších žáků 
všech spádových škol – Poříčský čtyřboj.

Velmi jsme si užili letošní beach volejbalové hřiště na náměstí. O mís-
to na hřišti byl velký zájem od časných ranních hodin. Jsme rádi, že se vo-
lejbal na náměstí stává tradicí. Už od jara se na něj těšíme a ví to i poča-
sí, protože nám vždy připraví tu správnou plážovou teplotu. Moc děkuje-
me všem, kteří se o tuto výjimečnou možnost zasloužili, a věříme, že to 
nebyl volejbal poslední.

V době, kdy vyjde toto číslo našeho „Unásku“, budeme mít školní rok 
za sebou. Zase to uteklo neuvěřitelně rychle a my už chystáme školní rok 
nový. Přivítáme nové žáky a já věřím, že i v nových prostorách bývalé ho-
telové školy. Děkuji zřizovateli naší školy, kterým je Město Hronov, za 
vstřícnost a spolupráci a děkuji všem mým kolegům za klidný a úspěšný 
školní rok. Ty prázdniny a dovolenou si opravdu zasloužíte.

Přeji všem krásné slunečné léto.                                     Věra Řehůřková

VOdácI HrOnOV A lOtřI zAjIšťOVAlI
VOdní zácHrAnu nA šPInce

Nečekané pocty se nám dostalo, když jsme byli osloveni panem Pet-
rem Kociánem, předsedou plaveckého oddílu Metujští tygři a organizá-
torem tradičního závodu Na Špince přes Špinku. Hronovští vodáci zde 
totiž zajišťovali záchranu.

náhoda a dlouhodobá práce pomohla
Vůbec se tak nemuselo stát, kdyby Lotry neoslovil právě pan Kocián, 

který se o dětském oddílu dozvěděl ze sdělovacích prostředků. „Hned, 
jak mi pan Kocián zavolal, jsem oslovil Vodáky Hronov, zda by si akci nevzali 
na starost,“ říká tomáš buriánek, vedoucí dětského oddílu Lotři. „Vo-
dácká záchrana by nebyla pro děti příliš vhodná, i když starší členy jsme o po-
moc rádi poprosili.“

A hronovští vodáci souhlasili. „Vnímáme to především jako signál, že vo-
dácký sport má v Hronově tradici. S účastí jsme ani chvíli neváhali,“ říká spo-
kojeně předseda vodáků Jan Kava. „Chtěl bych všem, kteří nám dnes po-
mohli, moc poděkovat.“

nová zkušenost

Vidět závod z jiné perspektivy, nahlédnout do zákulisí organizace za-
jímavé akce nebo jen prostě strávit čas s přáteli, to byly různé motiva-
ce díky kterým dvacítka dobrovolníků z Hronova trávila téměř celý den 
na Špince. Bylo to něco jiného, než sjíždět řeku. Zde je voda stojatá, ob-
čas silně prší, nelze jen tak opustit své místo, protože závodníci plavou 
v podstatě po celé ploše rybníku. Nová zkušenost tak možná dala vznik-
nout další tradici na příští rok.                                         Karel Neuschl



zuš HrOnOV

Zaměstnanci ZUŠ Hronov přejí všem žákům školy
pohodové prázdniny a těší se opět na setkání

1. září 2015 ve 13:00
při zahájení nového školního roku.

Přijímací zkoušky na umělecké a pedagogické školy
Ve školním roce 2014/2015 se naši žáci úspěšně zúčastnili talento-

vých zkoušek na střední či vysokou školu uměleckého či pedagogické-
ho zaměření:
l Zuzana Meierová, lesní roh, Konzervatoř Praha
l Matěj Doležal, pozoun, Konzervatoř Pardubice
l Anna Petříková, varhany, Konzervatoř Pardubice
l Václava Štěpánová, zpěv, Konzervatoř Teplice 
l Ondřej Pražák, VO, Střední uměleckoprůmyslová škola hudebních nástro-

jů a nábytku Hradec Králové
l Nikola Hornychová, VO, SPŠ kamenická a sochařská Hořice
l Lenka Švorčíková, VO, SŠ propagační tvorby a polygrafie Velké Poříčí
l Karolína Balogová, VO, SŠ propagační tvorby a polygrafie 

Velké Poříčí

záVěrečný KOncert

V pondělí 1. června 2015 od 18.00 se v Jiráskově divadle uskuteč-
nil Závěrečný koncert žáků ZUŠ Hronov. Představili se na něm jednot-
livci i skupiny od předškolních dětí až po absolventy. Vystoupili žáci hu-
debního i tanečního oboru, v předsálí byla instalována výstava výtvarné-
ho oboru, při příchodu do Jiráskova divadla vítala návštěvníky koncertu 
kapela Swingáček.

Informace o ZUŠ Hronov najdete také na www.zushronov.cz
Bc. Josef Vlach, ředitel ZUŠ Hronov

rOzPIs stOMAtOlOgIcKé sluŽby
PrVní POMOcI   
Ordinační hodiny: sobota a neděle od 8.00 do 12.00 hodin
4.  - 5. 7. MUDr. Svatava Olšarová, Komenského 72,
 Nové Město n. Met., tel.: 491 472 946
6. 7. MUDr. Helena Ansorgová, Sokolská 317, 
 Červený Kostelec, tel.: 491 432 800
11. - 12. 7. MUDr. Michaela Kučerová, Komenského 72,
 Nové Město n. Met., tel.: 491 472 924
18. - 19. 7.  MUDr. Radka Prouzová, Jugoslávská 33,
 Náchod, tel.: 602 234 217
25. 7. MUDr. Jarmila Vokůrková, Větrník 720, 
 Červený Kostelec, tel.: 491 462 331 
26. 7. MUDr. Božena Rysnarová, Burdychových 325,
 Červený Kostelec, tel.: 491 463 237



MAturItní zKOušKy Ve VelKéM POříčí
Letos již počtvrté probíhají maturitní zkoušky na středních ško-

lách podle jednotného zkušebního schématu. Jako první přichází v jar-
ním zkouškovém období na řadu školní praktická maturitní zkouška. 
Ve Střední škole propagační tvorby a polygrafie Velké Poříčí u oboru 
Grafický design proběhly již v dubnu prezentace kvalitních maturitních 
praktických prací. A hned na začátku května následovaly písemné matu-
ritní zkoušky. Maturanti vypracovávali písemné práce a didaktické testy 
z českého jazyka a také dle své volby buď písemnou práci a didaktic-
ký test z jazyka anglického, nebo německého, či didaktický test z mate-
matiky. 

Ve druhé polovině května nastaly pro mnohé dny nejočekávanější. 
Přiblížil se totiž termín ústních maturitních zkoušek. Třídní učitelka 
Mgr. Livia Součková shrnula jejich průběh takto: „Šlo to jako po drát-
kách - vylosování zapeklité otázky z českého jazyka, přemýšlení na po-
títku s písemnou přípravou a poté ústní okouzlení a přesvědčení zkou-
šejících i předsedy maturitní komise, že žák vše výborně umí. Toto se 
opakovalo i v dalších předmětech, a to v cizím jazyce, dějinách výtvar-
né kultury a v otázce z odborných výtvarných předmětů. Následova-
la porada maturitní komise a vyhlášení výsledků. Jak se studenti zhos-
tili svých rolí zkoušených, záleželo na kvalitě jejich čtyřletého studia, 
ale také na poctivé a intenzivní přípravě. A letošní maturanti z obo-
ru Grafický design to opravdu nepodcenili, vždyť neúspěch u zkoušky 
z nich zažil pouze jediný zkoušený,“ uzavírá hodnocení maturit spoko-
jená třídní učitelka. 

Pro žáky oborů Tiskař na polygrafických strojích a Reprodukční gra-
fik pro média byl průběh jejich zkoušky dospělosti obdobný. Také sklá-
dali praktickou maturitní zkoušku, dále se podrobili písemným zkouškám 
a po nich je už čekala jen poslední, zato nejnapínavější část maturit - úst-
ní zkoušky. U těchto oborů však nebyla úspěšnost zdaleka stoprocentní. 
Je třeba položit si otázku, proč tomu tak bylo. Odpověď třídní učitelky 
Mgr. Radky Lokvencové je jasná: „Žáci, kteří pracovali pilně a zodpověd-
ně po celou dobu středoškolského studia, neměli problém vykonat tuto 

poslední zkoušku s výbornými výsledky. Kdo ale sázel na to, že to nějak 
dopadne, tak bohužel často neuspěl. Přece jen - musíme se učit, chce-
me-li něčeho dosáhnout!“

Při slavnostním předávání maturitních vysvědčení v sále domova mlá-
deže už převládala příjemná a uvolněná nálada, možná i trochu smutek 
nad tím, že vše tak rychle uběhlo. No, nezbývá nic víc než všem matu-
rantům popřát úspěšná studia na vysokých a vyšších školách, kde budou 
mnozí pokračovat ve vzdělávání. A těm, kteří míří do praxe, zdar v pra-
covní činnosti. Jejich následovníkům v příštím školním roce, aby se svých 
rolí zhostili nejméně tak úspěšně jako letošní absolventi.

Mgr. Livia Součková, Mgr. Radka Lokvencová a Mgr. Renata Lelková, 
www.ssptp.cz

Střední škola propagační tvorby a polygrafie Velké Poříčí

PrOjeKtOVý týden unescO 
nA A. MercurII - téMA: sVětlO

Tento školní rok vyhlásila organizace UNESCO rokem světla. V týdnu 
od 1. - 5. 6. 2015 jsme se jako přidružená škola v síti škol UNESCO tím-
to tématem zabývali. Pod vedením paní učitelky Mgr. Věry Pellyové stu-
denti vydali sbírku plnou básní, úvah, fejetonů, obrázků a fotografií, kte-
rou nazvali “Budiž světlo”. 3. 6. jsme všichni vyjeli na exkurzi do hradec-
kého planetária, kde jsme absolvovali výukový program pro střední ško-
ly pod názvem “Naše kosmické okolí”. Studenti 1. - 3. ročníků zpracova-
li prezentace na různá témata zabývající se tímto tématem, např.: Svět-
lo v přírodě a příroda bez světla; Světlo ve světě lidí a svět lidí bez svět-
la; Světlo ve světě lidských vynálezů a objevů; Světlo ve světě lidských 
mýtů a tradic. Studenti se také účastnili výtvarného workshopu, kde svět-
lo zpracovávali po umělecké stránce. Během celého školního roku byla 
vyhlášena sbírka fotografií “světla”, kam studenti i učitelé posílali své fo-
tografie. Všechny tyto výtvory jsou nyní vystaveny v budově školy a mo-
hou si je prohlédnout jak naši studenti a jejich rodiče, tak i široká veřej-
nost - přijďte se podívat!                                              Mgr. Jan Šnajdr



zbečníK dál Válí!
2lM sk. b: sK bělá-tj sokol zbečník 4:6

Nohejbalisté Zbečníka začali odvetné zápasy ve 2. lize utkáním v Bělé. 
Do první dvojice nastoupili za Zbečník Valášek s Vlachem a vyhráli po 
velmi dobrém výkonu ve dvou setech: 0-1. 

Řehák s Kleandrem vzápětí začali také dobře, ve 2. setu byli ale šťast-
nější za devítek domácí hráči. V rozhodující sadě ale zahrál zbečnický tým 
výborně a stejně jako v domácím zápase měl po dvojicích navrch: 0-2. 

Trojice Valášek, Kleandr, Kábrt nezačala dobře a celý 1. set dotahova-
la ztrátu, v úplném závěru ale zabojovala a nejtěsnějším poměrem set zís-
kala. Ve druhém setu pak již Bělé nedala vůbec šanci a jasně zvítězila: 0-3. 

V následující trojici domácí elitní formace v čele s Petrem zavelela ke 
zteči a ve 2 setech zdolala zbečnickou formaci Řehák, Hartman, Vlach: 
1-3. Vložená dvojice vypadala dlouho lépe pro domácí, ale koncovku 2. 
setu získal se štěstím Zbečník a ve 3. setu už mladý Kábrt s Hartmanem 
zahráli skvěle: 1-4. 

Do pro oba týmy neoblíbeného singlu nastoupil za Zbečník Vlach pro-
ti domácímu kapitánovi Kašparovi. První set zvládl hostující hráč na vý-
bornou, naopak ve 2. setu kraloval Kašpar. Ve třetím setu vedl Vlach 9-8 
a Zbečník sahal po vedení 5:1, neuvěřitelné, 2bodová prasátka od Kaš-
para za sebou, z toho druhé přímo ze smečovaného servisu, udržela do-
mácí ve hře: 2-4. 

V následující trojici měl dlouho navrch Zbečník (vedl 1-0 na sety a 5-2), 
pak však po 2 chybách na útoku znervózněl, domácí ucítili šanci a oběta-
vým výkonem v poli zápas otočili: 3-4. 

V následující trojici se zdálo, že bude srovnáno, ale z téměř beznaděj-
né situace se Valáškova trojice nakonec dostala a velkým obratem zajis-
tila Zbečníku jistý bod: 3-5. 

Hosté pevně věřili, že Řehák s Kleandrem přidají i 6. bod a dlouho nic 
nenasvědčovalo opaku (vedení 1-0 na sety a 6-4). Z ničeho nic ale přišly 
problémy na útoku a muselo se jít do 3. setu. V něm vedl Zbečník zno-
vu o 2 míče (7-5), ale i tentokrát vedení promarnil a bojovní domácí tak 
ještě udrželi naději na remízu: 4-5. 

V poslední dvojici tedy museli zabojovat Valášek s Vlachem. V 1. vy-
rovnaném setu ale neustále dotahovali a nakonec set ztratili. Velký boj 
pokračoval i ve 2. setu do skóre 4-4. Od tohoto stavu dali hráči Bělé do 
konce utkání v obotu setech jediný bod a zbečnická dvojice dohrála zá-
pas v naprosté euforii: 4-6!

,,Měli jsme poměrně problémy se sestavou a přijeli pouze v 6 hráčích, i pro-
to je výhra ze hřiště soupeře pro nás obrovsky cenná. Zápas jsme měli skvěle 
rozehraný, ale nakonec po smolně prohraném singlu z toho bylo veliké drama. 
Jednoznačně nejlepším naším hráčem byl čtyřbodový Valášek, za zmínku ur-
čitě stojí i 3 body mladého Kábrta, všichni jsme ale podali bojovný výkon. Prů-
běžné 4. místo je pro Zbečník jakožto pro nováčka perfektní. Chtěl bych oce-
nit férovou hru z obou stran a tomuto druhému východočeskému týmu v sou-
těži upřímně přeji hodně štěstí do dalších bojů,“ hodnotil spokojený vedou-
cí Zbečníka Lukáš Vlach

Sestava Zbečníka: Valášek, Vlach, Řehák, Hartman, Kleandr, Kábrt. 

2. liga mužů b 2015 - tabulka základní části 

1. TJ Sokol SDS EXMOST Modřice „B“ 9 8 0 1 49:23 16

2. R.U.M. NK Holubice 9 7 0 2 49:24 14

3. NK Rozvíz - Slovan Ivanovice na Hané 9 6 0 3 44:35 12

4. tj sokol zbečník 9 5 1 3 43:36 11

5. SK Bělá 9 5 1 3 45:40 11

6. TJ Sokol Třebíč 9 2 1 6 31:44 5

7. NK CLIMAX Vsetín „B“ 9 1 0 8 25:49 2

8. NO TJ SOKOL ZLÍN - PRŠTNÉ 9 0 1 8 18:53 1

Pátý trIuMF zA sebOu!
2lM sk. b: tj sokol zbečník-tj sokol třebíč 6:2 

Nohejbalisté Zbečníka přivítali v domácím prostředí Třebíč a chtěli 
soupeři oplatit porážku z 1. utkání.

Do úvodní dvojice nastoupili Řehák s Kleandrem a proti slabší formaci 
soupeře neměli problém jasně ve 2 setech zvítězit: 1-0. 

Do druhé dvojice postavili domácí Valáška s Vlachem proti hlavní dvo-
jici Třebíče a k vidění byl dramatický souboj. První set urvali za devítek 
domácí, v tom druhém se nejtěsnějším poměrem radovala Třebíč. V roz-
hodujícím setu se Zbečník dostal do vedení a dotáhl důležitý zápas k ví-
tězství: 2-0. 

První trojice Zbečníka nastoupila ve složení Valášek, Kleandr, Kábrt 
a po trpělivém výkonu zvítězila ve 2 setech: 3-0. 

V dalším duelu trojice Řehák, Hartman, Vlach nejprve ztrácela 2 body, 
ale po zlepšeném výkonu, když znovu především Řehák předváděl na síti 
úžasné věci, nakonec oba sety získala poměrem 10-8: 4-0! 



Vložená dvojice nastoupila v sestavě Prouza, Hartman. Tentokrát se 
domácím hráčům příliš nedařilo a vybrali si slabší chvilku. Přes střídání ve 
2. setu Kábrta do hry domácí neustále jen dotahovali ztrátu, v obou se-
tech těsně podlehli a Třebíč tak získala první bod: 4-1.

S napětím se očekával singl, kde dostal za Zbečník příležitost nejmladší 
hráč týmu Kábrt (15 let) a se svou rolí se popasoval znamenitě. Po zod-
povědném, bojovném a taktickém výkonu s minimem chyb zvítězil ve 2 
setech: 5-1. 

Valáškova trojice mohla zápas ukončit, ale 1. set jí příliš nevyšel. V tom 
druhém zlepšila hru a šlo se do rozhodující sady. V něm se dařilo více 
hostům a ti tak ještě snížili: 5-2. 

Řehákova trojice však byla proti druhé formaci Třebíče favoritem 
a svou roli zvládla bez větších problémů, když nedala svému soupeři šan-
ci: 6-2!

,,Důležitým momentem byla vyhraná druhá dvojice, kterou jsme urvali po 
boji ve 3 setech a po tentokrát nepříliš povedené vložené dvojce pak definitiv-
ně rozhodl vítězný singl, který při své premiéře sehrál mladý Lukáš Kábrt skvě-
le,“ popisoval zlomové momenty utkání Lukáš Vlach.

,,Jsem spokojený s výsledkem i výkonem. Soupeř byl oproti prvnímu zá-
pasu oslabený, přijel pouze v 6 hráčích a celkově jsme tak měli vyrovnaněj-
ší tým. Nejlepším naším hráčem byl znovu Martin Řehák a největší radost 
nám udělal výborně odehraný singl Lukášem Kábrtem. Vyhráli jsme popáté 
za sebou, což je malá pohádka, ale zůstaňme pokorní. Jsme rádi, že jsme 
touto výhrou už prakticky zachráněni,“ hodnotil vedoucí domácího týmu 
Lukáš Vlach

Sestava Zbečníka: Hartman (C), Valášek, Vlach, Řehák, Kleandr, 
Prouza, Kábrt, Bernard.

nA PříčnIcI zVítězIl MráKAVůV týM

Tradiční turnaj trojic v nohejbale se konal za krásného počasí a v po-
hodové atmosféře v Hronově na Příčnici. Zúčastnilo se 16 družstev 
a z vítězství se podle očekávání radoval favorizovaný tým s názvem Pupci 
v čele s mistrem světa Mrákavou (Mrákava, Kleandr, Hoffmann), 2. mís-
to vydřela domácí trojice ZPZ (Prouza, Doležal, Vlach), na 3. místě se 
umístily Černčice (Poláček, Koutný, Kábrt). Poděkování patří všem hrá-
čům za jejich nasazení a kvalitní výkony, mnoha přítomným divákům za 
podporu, organizátorům za znovu výborně zajištěný turnaj i sponzorům 
za množství hezkých cen!

Konečné pořadí finálové skupiny Příčnice cupu 2015
1. Pupci (Mrákava, Kleandr, Hoffmann)
2. ZPZ (Prouza, Doležal, Vlach)
3. Černčice (Poláček, Koutný, Kábrt)
4. DOK (Bernard, Vinter, Hofman)
5. Hawai (Bitnar, Minařík, Hartman)
6. Maňásci (Řehák, Pohl, Polák)



V HrOnOVě se bude KrAsObruslIt
Sportovní oddíl HC Wikov Hronov rozší-

ří od září 2015 svoji činnost o krasobruslař-
ský oddíl. Vzhledem k tomu, že v Hronově 
má dlouholetou tradici hokej, který je oblíbe-
ným zimním sportem dětí z Hronova i široké-
ho okolí a nově zrekonstruovaná Wikov aré-
na poskytuje krásné zázemí, je na místě, aby 
se řady členů HC Wikov Hronov rozrostly o 
malé krasobruslařky a krasobruslaře.  O tré-

nování se postará trenérka Mgr. Lída Kuldová, která sama dlouhá léta 
krasobruslila a nakonec i trenérství vystudovala na vysoké škole.  Nej-
lepší je s krasobruslením začít v předškolním věku, kdy se děti formou 
hry učí základním bruslařským dovednostem na ledě a užijí si spoustu 
zábavy i při doprovodných cvičeních a hrách v tělocvičně nebo na hřiš-
ti po celý školní rok. Pokud chcete, aby vaše děti zdravě sportovaly, na-
učily se bruslit nebo už bruslit umí a baví je to, neváhejte nás pro bliž-
ší informace kontaktovat na tel. čísle 603 478 896 nebo e-mailu lida.kul-
dova@seznam.cz

zPráVy FOtbAlOVéHO Klubu
aFK HRonov

AFK HrOnOV MlAdší ŽácI 
jarní část okresního přeboru mladších žáků

Mladší žáci Fotbalového klubu AFK Hronov sehráli v jarní části osm 
mistrovských utkání, ve kterých dvakrát zvítězili a šestkrát odešli pora-
ženi. Výsledky odpovídají tomu, že v klubu došlo díky nedostatku hráčů 
ke sloučení kategorií starší přípravky a mladších žáků. To vedlo k tomu, 
že hronovští hráči nastupovali proti daleko starším a vyspělejším proti-
hráčům z Velké Jesenice, Sokola Zábrodí či TJ Náchod. Pouze mužstvo 
Spartaku Police nad Metují se potýká se stejným problémem jako v Hro-
nově. Ve všech šesti utkáních, která hráči prohráli, se statečně bili a ne-
chtěli odevzdat svou kůži zadarmo. Jediné dvě jarní výhry družstvo mlad-
ších žáků zaznamenalo proti stejně starým hráčům ze Spartaku Police 
nad Metují. 

Závěrem chci touto cestou  poděkovat všem svým svěřencům za vý-
kony a rodičům za podporu a pomoc.             Trenér Hynek Rožnovský

stArší ŽácI – sKVělé 3. MístO!!!
Starší žáci před jarní sezónou nastupovali do finálové skupiny s vel-

kým respektem, protože se v podzimní části umístili na 4. místě. Začátek 
sezóny nám však vyšel velmi dobře. Několikrát jsme zvítězili v těžkých 
utkáních na půdě soupeře a doma jsme ztráceli velmi málo. Je škoda, že 
jsme se nemohli sejít vícekrát v kompletní sestavě, protože výsledek by 
mohl být ještě lepší. 3. místo je ale i tak skvělým výsledkem ve finálové 
skupině krajského přeboru. Děkuji všem hráčům a rodičům za podporu 
v týmu a budeme se těšit na novou sezónu. Nechtěl jsem nikoho z hrá-
čů výrazně vyzdvihnout, ale musím tak udělat v případě Ondřeje Nos-
ka. Celou sezónu byl hlavním tahounem mužstva, za což hovoří i to, že 
z celkového počtu 77 vstřelených branek sám obstaral úctyhodných 30! 
Mužstvo tvořili tito hráči: Veronika Thérová, Ondřej Nosek, Dominik 
Bitnar, Michal Jirásek, Manol Manolov, Šimon Schrötter, Václav Pohl, Ka-
teřina Nosková, Milan Vávra (všichni hráči AFK Hronov), Vojtěch Proč-
ko, Jiří Tobiáš, Luboš Gorgan (hráči Stárkova), Filip Pajkrt, Jaromír Beran 
(Velké Poříčí), Jakub Starý, Jan Trojtl, David Prouza (Police nad Metují).

Trenér Václav Pohl

dELTA s.r.o.

Jiří Černohorský, partner Company, a.s. 
Vrben, petr Soukup - železářství, domá-
cí potřeby, 

město
Hronov

CK Kalousek s.r.o.

HOdnOcení sezOny 2014/15,
MlAdší PříPrAVKA FOtbAlOVéHO Klubu
aFK HRonov

Byli jsme příjemně překvapeni vysokou účastí dětí na trénincích, i když 
bylo někdy těžké takový počet zvládnout. Velký dík patří některým rodi-
čům za jejich aktivní přístup a také vedení Fotbalového klubu AFK Hro-
nov. Doufáme, že v podobném duchu bude pokračovat i následující se-
zona.

Po rozpačitém úvodu na podzim, kdy se teprve formovala zápasová se-
stava a pro některé hráče to byla vůbec první fotbalová sezona v živo-
tě, se brzy dostavila i první vítězství našeho mužstva, které si výsledko-
vě, ale především herně, udrželo po celý rok velmi slušnou úroveň a do-
kázalo hrát vyrovnaná utkání s nejlepšími týmy soutěže. Na závěrečném 
turnaji (memoriálu A. Prouzy) hraném na hřišti Velkého Poříčí, jsme ob-
sadili velmi dobré 4. místo ze 13 zúčastněných týmů, kde jsme v jednom 
z nejlepších utkání v zápase o bronz prohráli s týmem FK Police nad Me-
tují 1:3.

Vyvrcholením celého ročníku byla chvályhodně zvládnutá oslava 111. 
výročí založení klubu AFK Hronov, kdy naše pozvání k účasti na turna-
ji  přijaly týmy z Police n. M. a Červeného Kostelce. Tuto akci si všich-
ni velmi  užili …. Zahráli  si i hráči, kteří  se zatím do „ostrých“ zápaso-
vých sestav nedostávali. Dá se říci, že to bylo více než důstojné zakonče-
ní sezony.                    Trenéři: Jan Pavelka, Jiří Hillmann, Štěpán Vacek.



druŽstVO MuŽů
Vstup do právě ukončené sezony 2014/2015 v podzimní části nebyl 

zrovna povedený. Nicméně po úvodních třech nepříliš vydařených ko-
lech se podařilo týmu vedenému trenérem Zdeňkem Samkem v dalších 
utkáních postupně zúročit zlepšený herní projev, na kterém byly zalo-
ženy tréninkové jednotky. Tyto aspekty začaly přinášet kýžené výsledky 
a družstvo začalo postupně stoupat vzhůru výsledkovou tabulkou. Od-
měnou hráčům a celému vedení klubu po povedené podzimní části bylo 
to, že si průběžným třetím místem v tabulce tým zajistil účast v jarní fi-
nálové skupině.

S jarní částí ale bohužel spokojeni být nemůžeme. V podstatě po celé 
období se tým potýkal s „pokulhávající“ účastí hráčů jak na tréninko-
vých jednotkách, tak na samotných mistrovských utkáních, což bylo hlav-
ní příčinou špatných výsledků. Mnohdy nezodpovědný přístup jednotliv-
ců k účastem doplňovala nekázeň na hřišti, která vedla i k několika osla-
bením vlivem vyloučení hráčů. V neposlední řadě tým „pronásledovala“ 
i zranění, což v celkovém součtu problémů bylo pochopitelně ještě 
k horšímu. Výsledkem je tedy skutečnost, že tým za jarní část získal pou-
hých 11 bodů za čtyři vítězství, přičemž jedno z toho bylo až po penal-
tovém rozstřelu. I celkové konečné skóre z odehraných utkání je na po-
váženou (16:52!), což ukazuje jak na špatnou defenzivní činnost, tak na 
„impotenci“ ofenzivních hráčů.

Je třeba na tuto nevydařenou část soutěže co nejrychleji zapomenout, 
probrat „rezervy“ vedoucí k vylepšení situace a hlavně nabrat sílu na no-
vou sezonu!       Trenér Zdeněk Samko a vedení Fotbalového klubu AFK Hronov. 

OslAVA 111. VýrOčí zAlOŽení Klubu
V letošním roce slaví náš Fotbalový klub AFK Hronov 111. výročí za-

ložení. Z tohoto důvodu dne 13. 6. 2015 na místním, dnes již městském, 
fotbalovém stadionu uspořádalo vedení oslavy uvedeného výročí. Již od 
rána provázel oslavy bohatý sportovní program, ke kterému nechyběl 
doplňkový program pro děti. Byl zde k dispozici nafukovací skákací hrad 
či atrakce malování na obličej na základě výběru obrázku ze 60 možných 
motivů. Odměnou zúčastněným dětem byl dárek v podobě nafukovacích 
balonků v klubových barvách.

Po celý den bylo možno konzumovat několik druhů alkoholických i ne-
alkoholických nápojů či pojídat pikantní klobásy z udírny. Největší obli-
bě vyznavačů dobrého jídla a pití se těšila opékaná vepřová kýta na rožni 
a degustace 10 druhů moravských vín z vinařství Rožnovský H*S.

Samotný sportovní program byl zahájen gratulací panu Josefu Ročko-
vi, který slaví v letošním roce kulaté životní jubileum a vykonává v našem 
klubu funkci asistenta trenéra mládeže. Prvního turnaje se účastnila druž-
stva mladších a starších žáků a na něj navázal turnaj přípravek. Odměnou 
všem mládežnickým týmům byly pěkné ceny a malé pohoštění. Vyvrcho-
lením sportovní části programu bylo závěrečné mistrovské utkání letošní 
sezony mužstva dospělých, které v I. krajské „B“ třídě hostilo Sokol Ko-
bylice. Jelikož toto dramatické utkání skončilo v základní hrací době ne-
rozhodně v poměru 2:2 (branky domácích - Valtera, Pek), musely o vítě-
zi rozhodnout pokutové kopy. A když domácí brankař Nyklíček dva po-
kutové kopy kryl a žádný z domácích exekutorů nezaváhal (šťastní střel-
ci-Schreiber, Danihel, Neuschel, Puraš M.), po zásluze si domácí tým při-

psal do závěrečné tabulky dva body. Škoda jen, že úspěšná „tečka“ oslav 
a celé aktuální sezony byla jen slabou náplastí na nepovedenou jarní fi-
nálovou část, ve které náš tým skončil na nelichotivém posledním místě.

Účast a výsledky mládežnických turnajů:
Turnaje žáků se zúčastnily týmy AFK Hronov „A“ a „B“, Slovan Broumov 

a TJ Červený Kostelec. Vítězem tohoto turnaje se stalo družstvo Slovanu Brou-
mov s 8 body, druhý skončil tým z Červeného Kostelce se 7 body a třetí místo 
obsadilo družstvo AFK Hronov „A“ se ziskem 3 bodů.

Turnaj mladších přípravek byl obsazen týmy AFK Hronov “A“ a „B“, Spar-
tak Police nad Metují a TJ Červený Kostelec. Vítězem tohoto turnaje se stalo 
družstvo Spartaku Police nad Metují, druhé místo vybojovalo družstvo domácí-
ho oddílu AFK Hronov „B“ a na třetím místě další domácí tým AFK Hronov „A“.

Závěrem vedení Fotbalového klubu AFK Hronov děkuje všem spon-
zorům akce: TAMADEX spol.s r.o., Pivovar Primátor Náchod, František 
Hollman, GZH Hronov s.r.o, NV stavby Miloš Nemeček, Pompo Petr 
Koleta a především městu Hronov, které nám značně vypomohlo nejen 
finačně, ale i materiálně. V neposlední řadě patří velký dík i obětavým po-
řadatelům z řad některých rodičů a členů klubu!         Výbor AFK Hronov



sVětOVý KOncert A dIVAdlO
- v kině Vesmír v náchodě v měsíci červenci 2015

sobota 18. července ve 20.00 hodin
Satelitní přenos koncertu z holandského Maastrichtu

André rIeu - lIVe In MAAstrIcHt 2015 
André Rieu a jeho 11. koncert v kinech! André Rieu - nizozemský hous-
lista, dirigent a skvělý bavič publika s obrovským smyslem pro humor, to 
vše ve světovém formátu. André Rieu, známý širokému publiku jako Král 
valčíků, se specializuje na takzvanou lehkou klasiku a každoročně vystu-
puje před tisícovkami fanoušků v krásných kulisách svého domovského 
města Maastrichtu. I letos ho jako již tradičně doprovodí známý Johann 
Strauss Orchestra spolu se soprány a tenory a dojde i na speciální hos-
ty. Maastrichtské koncerty jsou Andrého nejpopulárnější a ten letošní by 
měl být navíc podle jeho vlastních slov tím největším a nejokázalejším. 
A vy můžete být u toho… 

Vstupné Kč 250,- , studenti a senioři Kč 200,-

středa 22. července ve 20.45 hodin
Satelitní přímý přenos z Royal Shakespeare Theatre ze Stratfordu nad 
Avonou

KuPec benátsKý (tHe MercHAnt OF VenIce)
Slavné představení Royal Shakespeare Company ze Shakespearova rod-
ného města Stratford nad Avonou.
V tavícím kotli benátského přístavu je největším bohem obchod. Město, 
jehož lodě brázdí celý svět, má otevřenou náruč všem – pokud přijeli při-
praveni obchodovat a přinést zisk. Dokud proudí zlato, vše je v pořádku. 
Když je ale porušena smlouva mezi Bassaniem a Šajlokem, bublající raso-
vé napětí vypění. Ukřivděný otec a opovrhovaný outsider Šajlok požadu-
je konečnou cenu za dohodu stvrzenou krví…
Shakespearovu nekompromisní komedii či strhující příběh hořké pomsty 
režíruje Polly Findlay, držitelka ceny Olivier, jejíž Ostrov pokladů pro 
britské Národní divadlo jsme uváděli v lednu v rámci NT Live.
Nastudováno v anglickém originále a uváděno s doprovodnými český-
mi titulky.

Vstupné Kč 200,- , studenti Kč 180,-

  

Klub PArKInsOn čerVený KOstelec
Pozvánka pro „Parkinsoniky a jejich rodinné příslušníky“
Již sedmým rokem se v Červeném Kostelci scházejí nemocní Parkin-

sonovou nemocí na pravidelném společném cvičení. Dojíždějí k nám 
z Náchoda, Trutnova, Dvora Králové nad Labem, Třebešova, Brou-
mova.

Cvičíme každé pondělí (mimo svátky a školní prázdniny) od 9 do 10.30 
hod. v domě s pečovatelskou službou U Jakuba v Č. Kostelci. Mimo cvi-
čení pořádáme i různé zábavné a společenské akce.

Přijďte se podívat. Cvičení vedou dvě vyškolené cvičitelky.

Více o nás najdete na: www.parkinson-ck.cz

Kontakt: Helena Kukrálová, tel.: 737 109 815 - předsedkyně 
Klubu parkinson Červený Kostelec

  

čerVencOVá POzVánKA nA studýnKA
Prázdninové toulání pro nejmenší
- pro děti ve věku 3 - 7 let
- každý den od 9.00 do 16.00 hodin
- termíny - 20. 7. - 22. 7. 2015
    27. 7. - 29. 7. 2015
- bližší informace na tel. 705 303 285 /Káťa Zatloukalová/
- budeme společně objevovat, poznávat a užívat si rozmanitostí příro-

dy všemi smysly
- dobrá obuv a oblečení podmínkou.

                              Těší se na vás Káťa a spol.

HAsIčI HrOnOV InFOrMují
O letošním ročníku Jiráskova Hronova bude

z provozních důvodů otevřeno
Občerstvení u hasičů

31. 7. - 2. 8. 2015 (pátek - neděle)
6. 8. - 8. 8. 2015 (čtvrtek - sobota)

gAlerIe VýtVArnéHO uMění V nácHOdě
pořádá ve svých prostorách v zámecké jízdárně výstavy

české umění ze sbírky gVun, II. část - Plastika
Po loňské výstavě malby z fondu galerie je představena její sochařská 
sbírka. Důraz je kladen na díla získaná většinou v 60. a 70. letech 20. sto-
letí. Ostatní plastiky byly vybrány se zřetelem ke kvalitě díla či jeho vzta-
hu k Náchodsku a doplněny fotoreprodukcemi významných místních re-
alizací.                                                                                (do 30. 8.) 

emanuel Frinta (1896 - 1970) - Předmět touhy…
Absolvent pražské Akademie patřil v meziválečném období k význam-
ným představitelům českého neoklasicismu, často ve velmi smyslovém 
pojetí. V množství kreseb, vynikajících nádhernou kresebnou linií, v růz-
ných technikách zachycoval své oblíbené téma – ženu. Zásadní je jeho 
výtvarná práce pro knihu. Vynikl jako tvůrce obálek, ilustračních dopro-
vodů i jako typograf. Podílel se na úpravě více než 170 knižních titulů 
v předních nakladatelstvích.        (do 30. 8.)

david Hřivňacký / Fotografie písmene
Z cyklu Umělci do 40 let
Brněnský rodák (1979) po Střední uměleckoprůmyslové škole absolvoval 
Školu grafiky II Vladimíra Kokolii na pražské Akademii výtvarných umě-
ní. Věnuje se novým způsobům, jak využít tvůrčí postupy a techniky Jiří-
ho Koláře.
vernisáž ve středu 1. července v 17 hodin                             (2. 7. - 30. 8.)
Výstavy jsou otevřeny denně kromě pondělí od 9 do 17 hodin. 
Pro děti je v expozici připraven výtvarný stoleček.

tradiční výstava ruské malířství 19. století, pořádaná v GVUN 
v každém lichém roce, je letos zapůjčena do Alšovy Jihočeské galerie 
v Hluboké nad Vltavou, kde je obohacena o zápůjčky ze zahraničí – Stát-
ní Treťjakovské galerie v Moskvě a našich významných sbírkotvorných 
institucí, z Národní galerie v Praze, Správy Pražského hradu a Galerie vý-
tvarného umění v Ostravě. Pod názvem Daleké i blízké / Ilja Jefimovič Re-
pin a další ruští malíři 19. a první poloviny 20. století se v Hluboké nad Vl-
tavou koná od 27. června do 27. září.

PrOdejní zAHrAdA trees
Koncert Ivan Hlas trio
25. července od 19 hodin

Po třech letech se k nám vrací nestárnoucí textař, hudebník a kytarista 
Ivan Hlas, violoncellista Jaroslav Olin Nejezchleba a kytarový ekvilibrista 
Norbi Kovacs. Můžete se těšit na průřez Ivanovy hudební tvorby od hitů, 
jako je např. Na kolena, Malagelo, Karlín, až po novinky z alba vydaného 
v loňském roce s názvem Vítr ve vlasech.

Vstupenky si můžete zakoupit přímo u nás v prodejní zahradě Trees 
nebo na kupvstupenku.cz.

V případě nepřízně počasí bude koncert přesunut do divadla J. K. Tyla 
v Červeném Kostelci.

Více informací o jednotlivých akcích naleznete na www.prodejnizahra-
da.cz nebo na www.facebook.com/treescervenykostelec.

Těšíme se na vaši návštěvu, přijďte se podívat a vybrat si, nebo jen po-
sedět u lahodné kávy.

Zahradníci a kavárníci z Prodejní zahrady Trees.



regIOnální MuzeuM V nácHOdě
Přehled kulturních akcí pořádaných v měsíci červenci

umění a každodennost antického říma
Od 1. 7. 2015 do 28. 2. 2016 je možné ve výstavní síni regionálního 

muzea (roh Zámecké a Tyršovy ulice) navštívit výstavu věnovanou živo-
tu v antickém Římě. Starověkou kulturu ilustrují sádrové odlitky antic-
kých soch uložených v různých evropských muzeích a dějiny všedního 
dne jsou zastoupeny drobnými předměty, které sloužily ke každodenní-
mu užívání. Otevřeno denně mimo pondělí 9-12, 13-17 hod.

Ať žije, kdo kávu pije!
Do 1. 11. 2015 probíhá v budově stálé expozice na Masarykově nám., 

čp. 18 výstava věnovaná kávě, dějinám jejího pití i setkávání se nad šál-
ky kávy v kavárnách a soukromí. K vidění jsou historické přístroje na 
její pražení, mletí a vaření, samozřejmě včetně nádob a obalů, ve kte-
rých byla káva uchovávána, nechybí ani kávové servisy z doby od konce 
18. století. Otevřeno denně kromě pondělí 9-12, 13-17 hod. 

dějiny náchoda a náchodska
Expozice mapuje dějiny náchodského regionu od nejstarších doložitel-

ných projevů života pravěkých lidí až po současnost. Náchod, Masaryko-
vo náměstí, čp. 18, otevřeno je denně mimo pondělí 9-12, 13-17 hodin. 
Organizované výpravy lze objednat na tel. Čísle 491 433 722.

Pevnost dobrošov
Rozestavěná dělostřelecká tvrz, součást čs. pohraničního opevnění 

z let 1935-1938 s prohlídkou rozsáhlého podzemí. Součástí je i výstava 
Čs. armáda 1. republiky v miniatuře (autor L. Šušlík) umístěná ve výstav-
ní síni provozního areálu před pevností. V červenci a srpnu je otevře-
no denně 10.00 – 18.00 hod. Návštěvu pevnosti lze objednat na tel. čísle 
724 120 498, 491 426 047, 491 423 248 nebo na adrese: Regionální mu-
zeum, Masarykovo nám. 1, 547 01 Náchod, popř. elektronicky
muzeumna.ekonom@seznam.cz; pevnost.dobrosov@seznam.cz.

HOst z rusKA
V období 1. 7. - 6. 7. 2015 navštíví město Hronov 

zpěvačka z Ruska, z města Šuja

tAťjAnA sKVOrcOVA. 
Tato populární ruská zpěvačka, sólistka Oblastního 

divadla v Ivanově, přicestuje do České republiky na 
pozvání Tanečního orchestru Relax Band. S tímto or-
chestrem již spoluúčinkovala na jeho koncertním tur-
né v Rusku v roce 2014.

Za doprovodu Tanečního orchestru Relax Band vy-
stoupí Taťjana Skvorcova v neděli 5. července v 15 
hodin v parku Aloise Jiráska v Hronově na Svátečním 
promenádním koncertu.

Koncert pořádá KIS Hronov ve spolupráci s orches-
trem Relax Band.

                                                  Jan Drejsl, Relax Band Hronov



František Nedvěd
s kapelou Tiebreak 

vstupné 290 Kč a 260 Kč

24. 9. 2015
od 19 hodin

Jiráskovo divadlo
Hronov

Místa prodeje: Inf. centra Náchod, 
Červený Kostelec, Police n. Met., 
Hronov, Tipsport Hronov. 

Rezervace na tel. 731 579 373
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Program se koná v parku A. Jiráska s výjimkou označených akcí!

V případě nepříznivého počasí se program v parku nekoná!

Pátek 31. července
18.30 hodin  W. Shakespeare - V. Klapka:  Jiráskovo divadlo
 JAK SE VÁM LÍBÍ, JAK SE VÁM LÍBÍ?
 - divadelní představení Divadelního klubu Jirásek Česká Lípa
 režie: V. Klapka

21.15 hodin THE BEATLES REVIVAL ČR nám. Čs. armády

Sobota 1. srpna 

15.00 hodin  SlAVNOStNí
 ZAHÁJENí 85. JH nám. Čs. armády
 THE TAP TAP - koncert kapely studentů
 a absolventů školy Jedličkova ústavu  nám. Čs. armády

17.00 hodin  KOLETOVA HORNICKÁ HUDBA
 - Rtyně v Podkrkonoší, kapelník: Josef Hejna

20.00 hodin  SAHAR
 - taneční vystoupení skupin orientálních tanců

Neděle 2. srpna

15.00 hodin HRNEČKU VAř, OTESÁNEK A BUDULÍNEK
 - loutková představení pro děti zahraje Divadlo 
 MRAK Havlíčkův Brod

17.00 hodin  JAZZ GENERATION - hudební vystoupení
 kapelník: Štěpán Přibyl

18.15 hodin  SATURDAY MORNING BAND - hudební vystoupení,
 kapelník: Jakub Mikunda

19.30 hodin  SWING SExTET Náchod,
 host: Kiselev Valerij - klarinetista z jazzové akademie Moskva,
 sólista filmového orchestru Moskva 

20.45 hodin  BIG BAND se svými sólisty
 (Bohdan Janeczek - Polsko, Vladimír Charitonov,
 Andrew Lee Davidson - USA) 

Pondělí 3. srpna 

15.00 hodin ČERVENÁ KARKULKA
 - loutkové představení pro děti zahraje Divadlo
 ŠUS Rokycany

17.00 hodin 6 NA CHODNÍKU a JANA RYCHTEROVÁ
 s Vladimírem Iljičem Pecháčkem - koncert 

20.00 hodin MARTIN PÍSAřÍK & AKUSTIK - koncert 

Úterý 4. srpna 
15.00 hodin BARBUCHA
 - loutkové představení pro děti zahraje Divadlo ŠUS Rokycany

17.00 hodin BOHADLO BAND Náchod

18.30 hodin HEEBIE JEEBIES Hronov

20.30 hodin JELEN Praha - objev roku, Cena Anděl

Středa 5. srpna
15.00 hodin ZlAtÉ SlUNCE - festival amatérských folkových skupin
Vystoupí kapely: 15.00 - STRUNA, Hronov  
 15.30 - FUKANEC, Nové Město nad Metují   
 16.15 - COUNTRY COLAPS, Pardubice 
 17.00 - KAMION, Hronov  
 17.45 - CHVÍLE, Hronov  
 18.30 - NAOPAK, Dobříš 
 19.15 - BOUNTY, Brno 
 20.30 - PAVLÍNA JÍŠOVÁ a přátelé

Čtvrtek 6. srpna 
17.00 hodin  ŠEUCOVSKÁ DECHOVKA ze Skutče      
19.00 hodin  Vystoupení MŠ Začít spolu Broumov
 HIP HOP - taneční skupina z komunitního centra
 OS Začít spolu Broumov
 GIPSY FANY - stylová skupina 
 OS Začít spolu Broumov
19.30 hodin  GIPSY ORKA
 - stylová skupina pod vedením Augustýna Kuru st.

Pátek 7. srpna
ROCK FESt 2015
17.00 hodin  Snap Call  (rock´n´roll - blues) Trutnov
18.15 hodin Whatrock  (hard rock)  Jaroměř
19.30 hodin Satelit Kanibal (pop-rock) H. Králové
20.45 hodin Hurt  (rock)  Wroclaw
22.00 hodin Imodium  (rock´n´roll - rock) Broumov

Sobota 8. srpna 
14.00 hodin JIRÁSKůV HRONOV DěTEM
 - soutěže a dovednosti pro nejmenší
 Na závěr pěnové překvapení
 (náhradní oblečení pro děti s sebou). 
17.00 hodin  DECHOVÝ ORCHESTR MLADÝCH
 - žáci ZUŠ Hronov a Červený Kostelec
 pod vedením pana Miloše Meiera
22.00 hodin SlAVNOStNí ZAKONČENí náměstí Čs.armády
 85. JiRÁSKOVA HRONOVA
 VIDEO MAPPING VČETNě OHŇOSTROJE
Změna programu vyhrazena!

Výstavy v době 85. Jiráskova Hronova
Předsálí Jiráskova divadla
Nositelé Zlatého odznaku J. K. tyla za rok 2014
Vernisáž výstavy v sobotu 1. srpna v 10.30 hodin.
Výstava bude přístupná vždy 1 hodinu před začátkem představení.
Výstavní hala Jiráskova divadla
Výstava DS tyl Rakovník - oceněn Cenou P. Dostála na JH
Výstava bude přístupná vždy 1 hodinu před začátkem představení.
Jiráskův rodný domek
Kouzlo starých dřevěných hraček 
Výstava hraček ze sbírky soukromého sběratele pana Voborníka 
Pořádá Regionální muzeum v Náchodě.
Otevřeno denně 9 - 12, 13 - 16.30 hodin.
Předsálí Sálu Josefa Čapka 
84. Jiráskův Hronov byl již vloni
Výstava fotografií Ivo Mičkala. Otevřeno denně v průběhu JH. 

85. JiRÁSKůV HRONOV - doprovodný program


